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PROTOKÓŁ XV/2019 
 

z obrad XV Sesji Rady Miejskiej Leszna VIII kadencji, odbytej  
w dniu 24 października 2019 roku w sali sesyjnej Urzędu Miasta  
Leszna ul. Kazimierza Karasia nr 15 w Lesznie, w godzinach  
od 14:00 do 16:43. 
 
Pan Przewodniczący Tomasz Malepszy przewodniczy obradom XV Sesji Rady 
Miejskiej Leszna. 

 
 
Pkt 1. Otwarcie obrad. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Szanowni Państwo! Otwieram obrady 
XV Sesji Rady Miejskiej Leszna: 
− Witam Radnych Miasta Leszna 
− Witam Pana Łukasza Borowiaka, Prezydenta Miasta Leszna wraz ze 

współpracownikami, 
− Witam mieszkańców Leszna, 
− Witam radnych Młodzieżowej rady Miasta Leszna, 
− Witam Komendanta Miejskiego  Państwowej  Straży Pożarnej Pana Macieja 

Zdęgę, Komendanta Miejskiego Policji – ktoś zastępuje, ale witam, witam 
również przewodniczących związków zawodowych: Pana Karola Pabisiaka  
i Pana Zenona Białasa,  

− Witam przedstawicieli lokalnych mediów. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Państwa Radnych  

o zalogowanie się do programu e-Sesja i potwierdzenie quorum. Stwierdzam, że na 
23 Radnych, jest nas na Sali w tej chwili 16 Radnych, w związku z tym 
podejmowane podczas obrad sesji uchwały będą prawomocne. Informuję Wysoka 
Radę, że nie wniesiono uwag do protokołu 14 Sesji naszej Rady. Proszę Wysokiej 
Rady!  W programie e-Sesja w Punkcie 4 – podjęcie uchwał w sprawach zostały 
umieszczone opinie-stanowiska komisji przy każdym omawianym projekcie 
uchwały. Otrzymaliście Państwo porządek obrad dzisiejszej sesji – Jest na piśmie 
i stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. Zamieszczony został również 
w systemie e-Sesja oraz na stronach Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta 
Leszna. Przed Sesją Radni otrzymali: autopoprawki do projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej – DRUK Nr 210, II wersję projektu uchwały na DRUKU 
Nr 211 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna, projekt 
uchwały na DRUKU Nr 222 w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie nadania 
leszczyńskiemu lotnisku imienia” Lotnisko im. Żwirki i Wigury”, projekt uchwały na 
DRUKU Nr 223 w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Te dwie ostatnie 
uchwały zostały przyjęte już po przedstawieniu Wysokiej Radzie programu 
dzisiejszej Sesji. Uzasadnienie do projektu uchwały na DRUKU Nr 219 w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Pieczy Zastępczej. Proszę Państwa! 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zwróciła się do 
Przewodniczącego Rady Miejskiej z prośbą o poszerzenie porządku obrad o projekt 
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uchwały na DRUKU Nr 222 w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie nadania 
leszczyńskiemu lotnisku imienia „Lotnisko im. Żwirki i Wigury”. Proponuję zatem 
umieścić ten projekt uchwały w Punkcie 4 podpunkcie 13 porządku obrad dzisiejszej 
Sesji. Przystępujemy zatem do przegłosowania poszerzenia porządku obrad. 
Pytam Państwa Kto z Państwa jest za poszerzeniem porządku obrad? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, przepraszając za przerwę, że 
poszerzyliśmy program dzisiejszej Sesji o wnioskowany projekt uchwały 
 
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymującymi się. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Również informuję Wysoką Radę, że 
Pan Prezydent Miasta Leszna w dniu 21 października zwrócił się do 
Przewodniczącego Rady z prośbą o poszerzenie porządku obrad uchwały na 
DRUKU Nr 223 w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Proponuję zatem 
projekt uchwały na DRUKU Nr 223 umieścić w Punkcie 4 podpunkcie 14 porządku 
obrad. Przystępujemy zatem do przegłosowania poszerzenia porządku obrad. 
Proszę o przegłosowanie, aby w programie Sesji głosowali DRUK Nr 223. Kto jest 
za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Informuję Wysoką Radę, że 
poszerzyliśmy program dzisiejszej Sesji o projekt uchwały na DRUKU Nr 223. 
 
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymującymi się. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Również informuję Wysoką Radę, że  

w związku z wnioskiem Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej z dnia  
23 października 2019 roku, Pan Prezydent – jako autor – złożył wniosek o zdjęcie  
z porządku obrad projektu uchwały na DRUKU Nr 213 w sprawie ustalenia zasad  
i warunków sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych  
i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych 
oraz rodzajów materiałów budowlanych z jakich mogą być wykonane. Wczorajszy 
przebieg dyskusji nad tym projektem uchwały, sugestia Radnych przy konsensusie 
była taka, abyśmy przystąpili jeszcze do dyskusji nad tym projektem uchwały do 
najbliższej Sesji, także ta propozycja, ten wniosek o zdjęcie tej uchwały ma niejako 
podwójne uzasadnienie. W takim razie proszę o przegłosowanie. Kto z Państwa 
Radnych jest za zdjęciem projektu uchwały na DRUKU Nr 213 z obrad dzisiejszej 
sesji, kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoka Radę, że 
za wnioskiem głosowało: 
 
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymującymi się. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – W takim razie mamy sytuację, jeśli 
chodzi o program dzisiejszej Sesji wyjaśnioną.  
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Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie obrad. 

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 

3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2019 – DRUK Nr 210, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2019-2048 

– DRUK Nr 211, 
3) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic: 

Cypriana Kamila Norwida i Obrońców Lwowa w Lesznie – DRUK Nr 212,  
4) powierzenia Gminie Krzemieniewo zadania publicznego w zakresie dowozu dzieci 

niepełnosprawnych z terenu Miasta Leszna do Zespołu Szkół Specjalnych  
w Górznie – DRUK Nr 214, 

5) przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Miasta Leszna z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2020 
rok” – DRUK Nr 215, 

6) przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2020 – DRUK Nr 216, 

7) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 
stanowiących lokale mieszkalne – DRUK Nr 217, 

8) ustalenia wysokości opłat za usuwanie z drogi pojazdu i jego przechowywanie  na 
parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od 
usunięcia pojazdu – DRUK Nr 218, 

9) rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Organizatora Pieczy Zastępczej – DRUK 
Nr 219, 

10) rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Międzyszkolnego Ośrodka Sportowego 
– DRUK Nr 220, 

11) rozpatrzenia petycji dotyczącej wprowadzenia Polityki Zarządzania Konfliktem 
Interesów – DRUK Nr 221 

12) rozpatrzenia petycji w sprawie nadania leszczyńskiemu lotnisku imienia „Lotnisko 
im. Żwirki i Wigury” – DRUK Nr 222, 

13) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019 roku – DRUK Nr 223. 

 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Szanowni Państwo! Mając na uwadze 

obowiązujące rozporządzenie Parlamentu Europejskiego i Rady tzw. RODO, 
proszę Państwa Radnych, jak również osoby biorące udział  w sesji naszej Rady, 
którzy będą zabierali głos o przemyślane wypowiedzi, aby nie narazić się na 
ewentualne konsekwencje związane z ujawnieniem danych osobowych. Proszę 
Państwa! Zgodnie z zapisami Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 
(UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych  
w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego 
przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne 
rozporządzenie o ochronie danych) – RODO uczestnictwo w sesji naszej Rady jest 
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równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzania Państwa danych. 
Przystępujemy zatem do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji. 

 
 
Pkt 2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Od poprzedniej zwyczajnej Sesji Rady 
Miejskiej mieliśmy okazję do spotkań, również tych formalnych na posiedzeniach 
komisji i komisji również otwartych dla wszystkich radnych, ale również tych 
związanych z aktywnością stowarzyszeń, organizacji pozarządowych, jak i również 
tych okazji do spotkań, które organizuje Urząd Miasta. I tak te najważniejsze: 
4 października odbyło się uroczyste spotkanie i wystawa w Ratuszu. Okazją był 
podwójny jubileusz: 100-lecie służb sanitarnych w Polsce oraz 65-lecie działania 
Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Lesznie. Nie muszę w tym gronie 
przy tej okazji uzasadniać jak ważna jest to instytucja dla naszego zdrowia, dla 
naszego również dobrego samopoczucia, a relacje, jakie mamy ze stacją są bardzo, 
takie bym powiedział, partnerskie, ale jednocześnie stacja egzekwuje te wszystkie 
zapisy, które są związane z bezpieczeństwem sanitarnym i epidemiologicznym; 
7 października w ramach Międzynarodowego Dnia Seniora oraz jubileuszu 
55-lecia działalności Oddziału Rejonowego Polskiego Związku Emerytów, 
Rencistów i Inwalidów w Lesznie odbył się uroczysty koncert w Miejskim Ośrodku 
Kultury. Zasłużeni seniorzy otrzymali odznaki, wyróżnienia oraz dyplomy uznania 
za swoją działalność. Patronat nad imprezą objął Prezydent Leszna Łukasz 
Borowiak; 
14 października, w Dniu Edukacji Narodowej słowa uznania i podziękowania za 
zaangażowanie, kreatywność usłyszeli nauczyciele, dyrektorzy, pracownicy 
oświatowi szkół, przedszkoli i jednostek samorządowych związanych z oświatą. 
Spotkanie odbyło się w Ratuszu. Myślę, że z roku na rok właśnie praca nauczycieli, 
społeczności szkół placówek oświatowych Miasta Leszna uzasadnia opinię, że 
Leszno jest miastem edukacji, miastem szkół i samorząd miasta Leszna absolutnie 
traktuje sprawy związane z edukacją, dostępnością do edukacji, z oświatą 
samorządową, jako priorytetowe. 
16 października odbyły się obchody Międzynarodowego Dnia Weterana, w ramach 
których na boisku przy ul. 17 Stycznia zagrali w piłkę nożną weterani  
z Polski i Danii, zaś w Alei Gwiazd Żużla odbył się piknik militarny. Organizatorami 
wydarzenia były: Dowództwo Generalne Rodzaju Sił Zbrojnych, Centrum 
Wspierania Weteranów, Wojskowe Stowarzyszenie Sportowe „Grot” i Miasto 
Leszno. Inicjatorem obchodów był jeden z nas. Tutaj Panu Radnemu Jarosławowi 
Zielonce serdeczne podziękowanie, bo wydarzenie wyjątkowe. Sporo mieszkańców 
Leszna, pogoda dopisała, ale przede wszystkim organizacja – bardzo bogata. 
Wszystko nam się – jak zawsze zresztą w Lesznie – udało, także Pan Radny, ale 
przede wszystkim my mamy również ogromną satysfakcję. 
18 października świętowaliśmy 7. urodziny Inkubatora Przedsiębiorczości, podczas 
uroczystości oficjalnie otworzyliśmy, otworzył Pan Prezydent z wykonawcą kolejną 
część inkubatora. Myślę, że również inkubator jest dowodem na to, że gospodarka 
strategii Miasta Leszna zajmuje najważniejsze miejsce, a sam inkubator, inwestycja 
w inkubator jest tego dowodem. 
W niedzielę 20 października w Wojewódzkim Szpitalu Zespolonym odbyła się 
kolejna edycja pikniku zdrowotnego „Biała Niedziela”. Do dyspozycji mieszkańców 
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były poradnie specjalistyczne, badania radiologiczne oraz Szkoła Rodzenia. To już 
kolejny piknik zdrowotny finansowany przez samorząd Miasta Leszna. Podczas 
tego spotkania, imprezy bezpłatnie wykonywane były badania diagnostyczne  
i udzielane konsultacje specjalistyczne w wielu dziedzinach, takich jak: kardiologia, 
neurologia, chirurgia, urologia i onkologia urologiczna, ginekologia i otolaryngologia. 
Można było również skorzystać z badań radiologicznych i USG, zaś spodziewający 
się dziecka mogli skonsultować się z położnymi ze Szkoły Rodzenia. Dyrekcji, 
szpitala, pracownikom oraz wolontariuszom z II Liceum Ogólnokształcącego  
im. Mikołaja Kopernika w Lesznie bardzo dziękujemy za to wyjątkowe oddanie 
mieszkańcom Leszna i regionu. 
W dniu 21 października wyjątkowa, tragiczna data w historii miasta . 80. rocznica 
zamordowania przez Niemców 20 mieszkańców Leszna. Bardzo wielu z nas oddało 
hołd pomordowanym, ale również bardzo przeżywaliśmy całą uroczystość, ale  
w tym część artystyczna bardzo wymowna, bardzo przekonująca, nawiązująca 
wprost do tego tragicznego poranka 20 października 1939 roku. 
15 października na moje ręce wpłynęła Uchwała nr 2/2019 Składu Orzekającego 
Regionalnej izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 października 2019 roku  
w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale  
Nr SO-0953/54/11/Ln/2019 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia  
25 września 2019 roku w sprawie: wyrażenia opinii o przedłożonej przez Prezydenta 
Miasta Leszna Informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Leszna  
za I półrocze 2019 roku. W uzasadnieniu  Regionalna Izba Obrachunkowa 
wskazała, że chodzi o oczywistą omyłkę pisarską. 
16 października na moje ręce wpłynęła Uchwała Nr 20/1190/2019 Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 października 2019 roku 
o stwierdzeniu nieważności uchwały Nr XIII/196/2019 Rady Miejskiej Leszna  
z dnia 5 września 2019 roku w sprawie wysokości środków budżetowych Budżetu 
Obywatelskiego w 2020 roku. W uzasadnieniu uchwały Kolegium RIO stwierdza, że 
wskazany w podstawie prawnej uchwały przepis art. 5a ust. 5 ustawy  
o samorządzie gminnym nie jest przepisem o charakterze kompetencyjnym,  
a zatem nie stanowi samodzielnej podstawy do podejmowania uchwał przez organ 
stanowiący. W pouczeniu znajduje się informacja o prawie wniesienia skargi do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu w terminie 30 dni od daty jego 
doręczenia za pośrednictwem Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu. 
16 października również pismo mieszkańców Leszna, kolejne zresztą, no muszę 
o tym poinformować. Sprawa jest dosyć delikatna, ale kolejny raz się powtarza. 
Mieszkańcy w sposób niewybredny obrażają Prezydenta, Radnych, 
Przewodniczącego Rady. Pragnę przypomnieć Państwu Radnym, że w tym temacie 
podjęliśmy już Uchwałę Nr IX/130/2019 z dnia 30 maja 2019 roku w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działania Prezydenta Miasta Leszna, w której Rada Miejska 
uznała się za niewłaściwą do rozpatrzenia skargi z uwagi na fakt, iż sprawa zawisła 
przed Sądem Okręgowym w Poznaniu w Wydziale Cywilnym i będzie rozpatrzona 
przez ten Sąd.  
Uprzejmie informuję Państwa Radnych, że w najbliższych dniach i tygodniach 
zaplanowanych jest wiele posiedzeń komisji problemowych naszej Rady. Państwo 
Radni otrzymali stosowne zawiadomienia o najbliższych komisjach, też w rozmowie 
z Panem Prezydentem, ze służbami finansowymi, prawdopodobieństwo najbliższej 
sesji to jest data 21 listopada, również taka data ponieważ wydaje mi się, że 
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jesteśmy w stanie przyjąć budżet na 2020 rok jeszcze w tym roku, w 2019 roku na 
rok oczywiście 2020. To pozwoli nam trochę mieć czasu na to, abyśmy nad 
budżetem miasta, nad projektem budżetu, który przedstawi Pan Prezydent się 
pochylili i mieli więcej czasu na dyskusję i rozważenie zapisów w tym projekcie. 
Również informuję, że naczelnik Urzędu Skarbowego w Lesznie pismem z dnia  
22 października 2019 roku (data wpływu: 23.10.br) poinformował mnie  
o zweryfikowaniu oświadczeń majątkowych Państwa Radnych. No muszę, zgodne 
i tam z zapisami poinformować kogo to dotyczy z nas. Wszystkie zostały 
zweryfikowane, te 22 oświadczenia. Stwierdzono nieprawidłowości  
w oświadczeniach majątkowych Radnych: Jacka Adamczaka, Adama Kośmidra, 
Krystiana Maćkowiaka, Barbary Mroczkowskiej, Aleksandry Petrus-Schmidt, 
Stefanii Ratajczak i Piotra Więckowiaka. Stwierdzone braki stanowią dla Państwa 
Radnych wytyczne do bardziej starannego – tak napisano – wypełniania 
oświadczeń majątkowych w przyszłości. U pozostałych osób, które złożyły 
oświadczenia majątkowe nieprawidłowości nie stwierdzono. Jeszcze raz mocno 
podkreślam, one nie mają wymiaru jakiegoś takiego dyskredytującego w sensie 
również prawnym. Natomiast często idzie zwyczajnie o sprawy pozornie, właściwie 
retoryczne, ale w opinii kontrolującego są one ważne. Takie również uwagi 
otrzymałem ja, jako Przewodniczący Rady do swojego oświadczenia, również Pan 
Prezydent. Przekazaliśmy swoje uwagi do tych uwag. One zostały przyjęte i Pan 
Wojewoda do naszych już oświadczeń, tzn. Pana Prezydenta i mojego już się dalej 
nie odnosił. 
Również zapraszam w  imieniu naszym mieszkańców Leszna do powszechnego 
udziału w wyjątkowym dniach, jakim jest Święto Niepodległości. Sporo okazji do 
spotkań, również w dniu 11 listopada, przekonany jestem, że będzie okazja do 
spotkania i świętowania najważniejszej daty w naszej historii Rzeczypospolitej.  
Wszystkie dokumenty i pisma, o których mówiłem w swojej informacji znajdują się 
do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Jeśli są jakieś pytania, sugestie do mojej 
informacji, proszę o zgłoszenie. Nie widzę. W takim razie proszę Pana Prezydenta 
o sprawozdanie za okres od ostatniej sesji.  Miasta Leszna. Bardzo proszę, Pan 
Prezydent Łukasz Borowiak. 
 
 
Pkt 3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
 

Pan Prezydent Borowiak – Dziękuję. Panie Przewodniczący! Wysoka 
Rado! Zanim przedstawię sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Leszna  
w okresie od 26 września do 24 października chciałbym się odnieść do decyzji, która 
została podjęta na początku naszej sesji, chodzi o uchwałę krajobrazową. Szanowni 
Państwo! W wyniku naszych prac – przypomnę to jest 3,5 roku – przygotowaliśmy 
bardzo obszerny dokument, który został wczoraj omówiony na komisji problemowej. 
Wiem, że było wiele pytań ze strony Radnych. Ja tylko przypomnę, że zanim 
opracowaliśmy ten dokument, przeprowadziliśmy inwentaryzację reklam, tablic 
informacyjnych, szyldów w naszym mieście. Potem rozpoczęliśmy prace nad tym 
dokumentem. Warto podkreślić, że trwały konsultacje społeczne, a także odbyło się 
wiele spotkań z mieszkańcami naszego miasta, a także z przedsiębiorcami.  
W związku z tą dyskusją chciałbym zaapelować do Państwa Radnych, którzy też 
mówili, że nie znają dokładnych zapisów tego obszernego dokumentu, aby do  
31 października przesłać, czy też droga elektroniczną lub na piśmie sugestie  
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i uwagi do Wydziału Architektury, Planowania Przestrzennego i Budownictwa. 
Zapraszam też serdecznie wszystkich zainteresowanych do siedziby Urzędu Miasta 
przy ul. Jana Pawła. Tam można porozmawiać z pracownikami Wydziału 
Architektury. Maciej Kubiak – Główny Architekt Miasta Leszna jest do pełnej 
dyspozycji. Wraz ze swoimi współpracownikami będzie mógł udzielić odpowiedzi na 
wiele Państwa pytań, czy też wątpliwości. A dlaczego 31? Dajemy sobie tydzień 
czasu oczywiście z Panem Przewodniczącym Komisji Infrastruktury oraz z Panem 
Przewodniczącym Rady ustalimy kolejne posiedzenie, aby ewentualnie te uwagi 
Państwa przedstawić. Odniesiemy się też jako urząd, no i mam nadzieję, że na 
najbliższej listopadowej sesji ten dokument zostanie przyjęty przez Wysoką Radę. 
Szanowni Państwo! 27 września odbyło się uroczyste przekazanie obowiązków 
Wojskowego Komendanta Uzupełnień. Podpułkownik Roman Krajniak został 
nowym szefem Wojskowej Komendy Uzupełnień w Lesznie. 
30 września odbyła się inauguracja roku akademickiego Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku. Na tej uroczystości leszczyński samorząd reprezentował Pan 
Wiceprezydent Adam Mytych.  
Również 30 września Stowarzyszenie na Rzecz Osób Niepełnosprawnych Nasz 
Dom-Nasz Świat otrzymało symboliczny czek na kwotę pół miliona złotych na 
budowę warsztatów terapii zajęciowej w budynku dawnej Szkoła Podstawowa nr 4. 
Przypomnę, że ten budynek został przekazany tej instytucji, tej organizacji 
pozarządowej. Mam nadzieję, że wspólnymi siłami uda nam się stworzyć warsztaty 
terapii zajęciowej. Z kolei czek na ponad 50 tys. zł otrzymała Szkoła Podstawowa 
nr 3 z przeznaczeniem na montaż windy. Środki pochodzą z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 
1 października odbyło się na Rynku otwarcie wystawy plenerowej „Akcja 
– Powstanie”. Na 14 dwustronnych planszach widnieją fotografie wielkopolan 
nagrodzone i wyróżnione w Akcji Powstanie. Wystawę można obejrzeć do  
30 października.    
4 października – o tym wspomniał już Pan Przewodniczący – odbyło się 100-lecie 
Służby Sanitarnej w Polsce.  
5 października odbyła się Noc Bibliotek w Lesznie. Dziękuję pracownikom, przede 
wszystkim pracownikom Miejskiej Biblioteki Publicznej za przygotowanie 
atrakcyjnego programu. 
9 października odbyła się organizowana przez nas Ogólnopolska Konferencja 
Zdrowia Psychicznego. Frekwencja przeszła nasze najśmielsze oczekiwania, 
dlatego podjęliśmy decyzję o transmisji konferencji w internecie. Chciałbym 
podziękować serdecznie Panu Wiceprezydentowi dr Piotrowi Jóźwiakowi oraz Panu 
Naczelnikowi Maciejowi Kuchelowi, w szczególności Pani Naczelnik Agnieszce 
Sochackiej za przygotowanie tego ważnego i dużego wydarzenia. Brawo! 
10 października uczestniczyłem w konferencji dla przedsiębiorców „Polska Strefa 
Inwestycji”, która odbyła się Inkubatorze Przedsiębiorczości. 
11 października na ul. Słowiańskiej, na budynku, w którym mieści się Stacja Biznes 
zainstalowaliśmy automatyczny defibrylator. Urządzenie jest objęte monitoringiem. 
Jest to drugie AED, które jest dostępne, które zostało zakupione ze środków 
budżetu  miasta. Pierwsze przekazaliśmy dyrektorowi Wojewódzkiego Szpitala 
Zespolonego, które zostało zamontowane jest w holu. Chciałbym też podkreślić, że 
zwróciliśmy się jako Urząd Miasta do dużych galerii w mieście, aby te urządzenia 
też były montowane w przestrzeniach, nazwijmy to komercyjnych. Jest odpowiedź 
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bardzo pozytywna ze spółki Manhattan, że jest zainteresowana, aby tego typu 
urządzenie zamontować w tejże galerii. 
13 października odbyły się wybory do Sejmu i Senatu, w których Pan Wiesław 
Szczepański i Pan Grzegorz Rusiecki zostali wybrani na posłów, a Pan Wojciech 
Ziemniak na senatora. Skupiam się tylko na posłach związanych z ziemią 
leszczyńską. Gratuluję wszystkim trzem panom i mam nadzieję, że spełnią 
oczekiwania wyborów, ale liczę także, aby leszczyński samorząd współpracował ze 
wszystkimi posłami, którzy reprezentują okręg kalisko-leszczyński i będą na pewno 
nam potrzebni w pracy parlamentarnej. 
14 października wręczyłem nagrody dyrektorom i nauczycielom leszczyńskich szkół 
i przedszkoli z okazji Dnia Edukacji Narodowej. Uroczystość odbyła się w Ratuszu.  
Również 14 października odbyły się konsultacje społeczne, dotyczące terenów 
pokolejowych przy ul. Towarowej. Polegały one na wizji lokalnej tego miejsca,  
a potem na dyskusji w Urzędzie Miasta.  
17 października o północy zakończyło się przyjmowanie wniosków do Budżetu 
Obywatelskiego Leszna na rok 2020. Mieszkańcy naszego miasta złożyli  
11 projektów małych i 9 dużych. Kolejny etap to weryfikacja projektów, która potrwa 
do 20 grudnia.   
17 października odbyła się uroczystość wmurowania kamienia węgielnego na 
budowę nowego Centrum Serwisowego KSB Zachód. To kolejny lokator w strefie 
inwestycyjnej I.D.E.A. Firma, która chce zainwestować i zainwestuje w Lesznie jest 
częśca koncernu produkującego pompy, armatury i systemy i systemy sterowania. 
Prace budowlane mają się zakończyć w kwietniu przyszłego roku. W tym 
wydarzeniu reprezentował miasto Pan Wiceprezydent Adam Mytych.   
Również w tym dniu w Miejskim Ośrodku Kultury odbył się koncert charytatywny  
pn. „Przytul się i pomóż” zorganizowany przez Fundację Jesienny Uśmiech. Bardzo 
ciekawy koncert. Jeszcze raz serdecznie dziękuję działaczom tejże organizacji za 
zorganizowanie tego koncertu. 
18 października uczestniczyłem – o tym właśnie wspominał Pan Przewodniczący 
–  w oficjalnym otwarciu budynku oraz 7 urodzinach Inkubatora Przedsiębiorczości.  
Również w tym samym dniu Młodzieżowa Rada Miasta Leszna wraz z Klubem 
Strzeleckim Lesna zorganizowała Mistrzostwa Leszna Młodzieży w Strzelectwie. 
Zawody przygotowali: Pani Radna Dominika Bartosz i Pan Kacper Gorgoń 
– członkowie Klubu Strzeleckiego Lesna Leszno przy pomocy Pani Radnej Lidii 
Baksalary. Jeszcze raz serdecznie wam dziękuję. Dziękuję także radnym 
Młodzieżowej Rada Miasta Leszna oraz oczywiście członkom Klubu Sportowego 
Lesna. 
18-19 października odbył się Międzynarodowy Dzień Weterana, któremu 
towarzyszyły spotkania żołnierzy uczestników zagranicznych misji z uczniami, 
piknik militarny,  mecz weteranów Polska-Dania.  Wydarzenie zostało 
zorganizowane przez Dowództwo Generalne Rodzajów Sił Zbrojnych, Centrum 
Wspierania Weteranów, Wojskowe Stowarzyszenie Sportowe „Grot” i oczywiście 
leszczyński samorząd.  Z tej okazji w Lesznie gościł ambasador Królestwa Danii  
w Polsce Pan Ole Egberg Mikkelsen. Chciałbym podziękować – to już uczynił Pan 
Przewodniczący – Panu Radnemu Jarosławowi Zielonce za przygotowanie. To 
przygotowanie to nie tylko praca, że tak powiem w samym mieście, ale wyjazd do 
Warszawy, czy też wyjazdy. Panie Radny! Jeszcze raz z całego serca dziękuję  
i dziękuję wszystkim, którzy zorganizowali to ważne wydarzenie. Bo to nie było 
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wydarzenie skierowane tylko do ludzi związanych z wojskiem, ale przede wszystkim 
do mieszkańców naszego miasta.  
20 października odbyła się Biała Niedziela w Wojewódzkim Szpitalu Zespolonym  
w Lesznie. Przekazaliśmy, przypomnę na ten cel 60 tys. zł. Z oferty skorzystało 
prawie 400 mieszkańców naszego miasta. Chciałbym też przy okazji zaapelować, 
aby w trakcie prac nad budżetem nie zastanowić się nad tym, aby w drodze 
ewentualnie konkursu wyłonić operatora. Czy to będzie Wojewódzki Szpital 
Zespolony, czy też podmioty prywatne, warto wybrać dobrą ofertę przede wszystkim 
dla mieszkańców Leszna. Nie ukrywam, że w tym roku było bardzo trudno nam 
współpracować z Wojewódzkim Szpitalem Zespolonym.  
21 października obchodziliśmy 80. rocznicę rozstrzelania 20 obywateli w Lesznie 
przez Niemców. Z tej okazji na miejscu egzekucji pod więziennym murem przy 
Placu Kościuszki odbyła się uroczystość patriotyczna. Z tego miejsca chciałbym 
serdecznie podziękować przede wszystkim młodzieży, a także nauczycielom  
z III Liceum Ogólnokształcącego za przygotowanie bardzo wzruszającej oprawy 
artystycznej. 
Od 17 do 22 października odbywał się już XXI Leszczyński Festiwal Muzyczny 
im. Romana Maciejewskiego.  
23 października mogłem osobiście pogratulować i podziękować strażnikom 
miejskim – Panu Rafałowi Pędziwiatrowi i Panu Jakubowi Klimpelowi – za wzorową 
postawę i skuteczną akcję sprzed kilku dni. Uratowali wtedy nastolatkę, która 
zamierzała popełnić samobójstwo rzucając się, próbując rzucić się  z dachu 
leszczyńskich młynów. Opanowanie, a przede wszystkim doświadczenie Pana 
Rafała doprowadziło do tego, że  nie wydarzyła się tragiczna sytuacja, także jeszcze 
raz serdecznie dziękuję.  
Tego samego dnia uczestniczyłem w obchodach ważnych dla Ligi Obrony Kraju, 
która obchodziła 75-lecie istnienia tej organizacji. Otrzymałem „za zasługi”. Dziękuję 
serdecznie za to wyróżnienie. To dla mnie zaszczyt. Chciałbym także przekazać 
Państwu – ta informacja jest ogólnodostępna, ale muszę to powiedzieć z tego 
miejsca ponieważ chciałbym pogratulować i gratuluję młodzieży ze Szkoły 
Podstawowej nr 7 za zdobycie III miejsca w ogólnopolskim konkursie 
„uDOSTĘPniacze”. Dotyczy on przeszkód, z jakimi na co dzień zmagają się osoby 
z niepełnosprawnością i szukanie ewentualnie sposobów ich eliminacji. Konkurs 
został zorganizowany przez Ministerstwo Inwestycji i Rozwoju. Wpłynęło aż 95 prac 
więc zdobycie tego III miejsca jest bardzo dużym osiągnięciem. Jeszcze raz 
serdecznie gratuluję młodzieży, a także nauczycielom za chęć przystąpienia do tego 
konkursy, a III miejsce to już jest ogromny sukces, także ogromne brawa! 
Dotarła do nas też smutna wiadomość. 13 października dokładnie zostaliśmy 
poinformowani o śmierci Tomasza Skrzypka. Osobiście znałem trenera, który 
przygotowywał żużlowców Unii Leszno. Postać bardzo znana, nie tylko w Lesznie, 
we Wrocławiu, ale także w całej Polsce. Pogrzeb odbył się w sobotę. Było bardzo 
dużo kibiców, a także zawodników i działaczy leszczyńskiego klubu, którzy oddali 
hołd w ostatnich minutach pogrzebu. Tomasz Skrzypek – znana postać, znany 
sportowiec.  
Szanowni Państwo! Tak, jak przedstawił Pan Przewodniczący informację  
o oświadczeniach, też jestem zobowiązany, natomiast odniosę się do oświadczeń 
moich współpracowników i pozwolicie Państwo, że na podstawie przepisów prawa 
jestem zobowiązany, jako Prezydent Miasta Leszna przekazać Państwu informację 
dotyczącą oświadczeń majątkowych za 2018 rok. Oświadczenia złożyło 
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Prezydentowi Miasta Leszna ogółem 106 zobowiązanych do tego osób. 
Oświadczenia złożyli zobowiązani do tego pracownicy Urzędu Miasta, kierownicy 
jednostek organizacyjnych miasta, spółek z udziałem miasta, samorządowych 
instytucji kultury, dyrektorzy przedszkoli, szkół i placówek oświatowych. Wszystkie 
zobowiązane osoby złożyły oświadczenia w wymaganym terminie, tj. do końca 
kwietnia bieżącego roku. Po ich analizie i zamieszczeniu w Biuletynie Informacji 
Publicznej, oświadczenia zostały przekazane do odpowiednich urzędów 
skarbowych w tym 103 oświadczenia do Urzędu Skarbowego w Lesznie,  
1 oświadczenie do Urzędu Skarbowego w Ciechanowie, 1 oświadczenie do Urzędu 
Skarbowego w Rawiczu, 1 oświadczenie do Urzędu Skarbowego w Kościanie. 
Dokonano analizy złożonych Prezydentowi oświadczeń majątkowych poprzez  
analizę danych dotyczących poszczególnych składników majątkowych, dochodów  
i zobowiązań, wierzytelności pieniężnych. Porównano treści analizowanych 
oświadczeń oraz załączonych kopii PIT z treścią poprzednio złożonych oświadczeń 
majątkowych i PIT. Badano, czy podane w oświadczeniach dane są zgodne 
z prawdą, czy każda z rubryk została wypełniona w sposób zupełny i czy osoba 
składająca dopełniła tego obowiązku, zgodnie z wymogami zachowania 
staranności, czy została określona przynależność poszczególnych składników 
majątkowych, dochodów i zobowiązań do majątku odrębnego i majątku wspólnego 
małżonków. Poszczególne urzędy skarbowe wypowiedziały się w następujący 
sposób:  

− Urząd Skarbowy w Kościanie pismem z 11 października br. poinformował  
o następujących nieprawidłowościach w oświadczeniu Pana Andrzeja 
Kuźmińskiego – w części A wpisano wielkość gospodarstwa rolnego niezgodnie  
z danymi wynikającymi z ksiąg wieczystych, nie wykazano przychodu i dochodu 
uzyskanego z gospodarstwa rolnego, wpisano „nie dotyczy”. Część A pkt 10 
– nie wykazano aktualnej wartości kredytu bankowego pozostającego do spłaty. 

− Urząd Skarbowy w Rawiczu pismem z 16 października br. poinformował, że  
w oświadczeniu majątkowym, złożonym przez Pana Mariusza Suchaneckiego 
stwierdzono, że w Części A pkt 8 podano dane niezgodnie z informacją PIT-R. 

− Urząd Skarbowy w Ciechanowie pismem z 17 października br. poinformował  
o następujących nieprawidłowościach w oświadczeniu majątkowym Pana 
Michała Graczyka – adres zamieszkania podany w Części B jest niezgodny  
z adresem wskazanym danych rejestracyjnych tego urzędu. W Części A pkt 10 
nie określono wysokości zobowiązania pozostałego do spłaty na dzień  
31 grudnia 2018 roku. 

Wskazane wyżej urzędy skarbowe nie wymagają korekty ww. oświadczeń. Osoby, 
u których wykazano nieprawidłowości zostały pisemnie poinformowane o tym fakcie 
w celu wyeliminowania tych błędów w przyszłości. Urząd Skarbowy w Lesznie do 
dnia dzisiejszego nie przesłał informacji. Z uzyskanej informacji telefonicznej 
wynika, że na etapie analizy oświadczeń informacje przekaże do 30 października 
br. Panier Przewodniczący! Jeżeli są pytania dotyczące aktualnej sytuacji na rynku 
pracy, czy też informacji o sprzedaży mienia komunalnego, jestem do Państwa 
dyspozycji. Te informacje znajdują się na stronach internetowych Miasta Leszna. 
Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Panu Prezydentowi za 
przedłożone informacje. Czy uwagi są do tego? Proszę bardzo Pan 
Wiceprzewodniczący Rady, Pan Adam Kośmider, Pani Stefania Ratajczak, zgłasza 
się również Pan Przewodniczący. 
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Pan Wiceprzewodniczący Kośmider – Panie Prezydencie! Chciałbym 
zapytać, czy w leszczyńskich szkołach będzie jutro organizowany „tęczowy piątek” 
i czy organizatorzy, jeżeli są przewidziane takie, uzyskali zgody wszystkich rodziców 
oraz czy dyrektorzy szkół wiedzą, jakie mają w tej kwestii obowiązki, w tym 
uzyskanie zgody rodziców? Dziękuję. 

Pan Prezydent Borowiak – Szczerze mówiąc jestem zaskoczony tym 
pytaniem. Panier Przewodniczący! Wysoka Rado! Tak głęboko nie ingeruję  
w funkcjonowanie szkół, nie wiem co się jutro wydarzy. Być może na to pytanie 
odpowie Prezydent Piotr Jóźwiak, który jest odpowiedzialny za oświatę, ale żadne 
do mnie niepokojące informacje nie docierają. 

Pan Jóźwiak, II Zastępca Prezydenta Miasta Leszna – Ja też niestety na 
to samo pytanie muszę odpowiedzieć podobnie, jak Pan Prezydent tzn. nie mam 
takich informacji, żeby były jakieś duże imprezy organizowane, które by wymagały  
poinformowania Miasta Leszna. Odpowiadając na drugie pytanie sądzę, że 
dyrektorzy znają obowiązujące ich przepisy, bo takie pytanie padło. Warunkiem 
zostania dyrektorem jest znajomość przepisów więc myślę, że wszyscy doskonale 
wiedzą, jakie przepisy funkcjonują w prawie oświatowym i jakie są warunki. 
Rozumiem, że Pan Przewodniczący mówi tutaj o ewentualnym udziale jakiejś 
organizacji społecznej, która wymaga zgody Rady Rodziców, gdyby miała 
uczestniczyć. Myślę, że dyrektorzy wszyscy przepisy znają. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Pani Radna Stefania Ratajczak. 
Pani Radna Ratajczak – Panie Prezydencie! Panie Przewodniczący! 

Wysoka Rado! Ja bym chciała zabrać głos w sprawie defibrylatorów oraz 
dotyczącego zabezpieczenia młyna. Wspomniał Pan Prezydent o tym, że galerie 
leszczyńskie włączyły się do zakupu, na apel Miasta Leszna, konkretnie mojej 
Komisji Spraw Społecznych, na zakup. Bardzo się cieszę. I tutaj chciałabym zwrócić 
się do szkół podstawowych i wszystkich szkół średnich, aby mogli wziąć przykład 
– tutaj chciałam wyróżnić Szkołę Podstawową nr 13, w szczególności radę 
rodziców. Rada rodziców jest tak operatywna, że z prowizji ubezpieczenia dzieci 
zakupiła defibrylator, który jest zamontowany na zewnątrz budynku. I tutaj moja 
gorąca prośba, jeśli mnie słyszą rodzice, szczególnie rada rodziców, bo to była ich 
decyzja, żeby mogli iść za przykładem Szkoły Podstawowej nr 13. I proszę Państwa 
miasto, całe miasto Leszno byłoby otoczone takim kręgiem defibrylatorów. Miasto 
by nie wyłożyło ani złotówki. Dobre współpraca rady rodziców z różnymi firmami 
ubezpieczeniowymi może doprowadzić do tego, że mamy załatwioną chyba 
najlepiej w Polsce sprawę defibrylatorów. Także tutaj z mojej strony, bo 
rozmawiałam z tą radą rodziców, ogromne gratulacje, ogromne. I teraz pytanie do 
Pana Prezydenta – wspomniał Pan, zresztą już chyba wszyscy w Lesznie o tym 
wiedzą – o dziewczynce, która była w młynie na samej górze. Proszę mi powiedzieć, 
jestem bardzo zaskoczona, jak to jest, że ktoś postronny, małoletni, czy osoba 
dorosła może wejść na samą górę. Czy tam nie ma żadnych zabezpieczeń, żeby 
nie wejść do tego budynku? Czy jeśli są drabiny…? Ja nie wiem, jak ta dziewczyna 
weszła. Szczęście, że nic się stało i że mamy takich wspaniałych strażników 
miejskich. Proszę o odpowiedź, czy ta osoba, która zarządza tym młynem będzie 
miała z tego tytułu jakieś konsekwencje? Nie może być tak, że to jest pierwsza  
dziewczynka, a niech tak będzie, że ktoś ją będzie naśladował za 2, za 3, za 10 lat. 
Także tutaj proszę, żeby to było naprawdę w 100 % zabezpieczone. Dziękuję 
bardzo. 
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Pan Prezydent Borowiak – Rozumiem, że w pierwszym temacie nie było 
to pytanie do Prezydenta, tylko bardziej apel i za to Pani dziękuję. Natomiast  
w drugim temacie, od dłuższego czasu mamy problemy z właścicielem 
nieruchomości, tej nieruchomości po byłych młynach. Prowadzimy obszerną 
korespondencję, bardzo bogatą, jeżeli chodzi o zaakcentowanie tematu 
zabezpieczenia tej nieruchomości z różnych stron, czy to z ul. Przemysłowej, czy to 
z ul. Towarowej. Po tym zdarzeniu po raz kolejny poinformowałem właściciela o tym, 
żeby w trybie odwrotnym zabezpieczył wejście do tej nieruchomości. Do 
wiadomości otrzymała Komenda Miejska Policji, Powiatowy Inspektor Nadzoru 
Budowlanego, Miejski Konserwator Zabytków tylko dlatego, że toczy się lub będzie 
toczyć się postępowanie w prokuraturze w sprawie pewnych zdarzeń, które 
zaistniały w tejże nieruchomości, także podjęliśmy te działania. Szczerze mówiąc 
nie ma takich możliwości prawnych, aby… są mandaty, natomiast wszystko zależy 
od dobrej woli właściciela. Jeżeli chce współpracować ze służbami miejskimi  
z innymi instytucjami, to powinien zabezpieczyć ta nieruchomość. Kilkakrotnie 
rozmawiałem osobiście z właścicielem tej nieruchomości a korespondencja jest 
bardzo bogata. Inne instytucje też przeprowadzają pewne kontrole na tej 
nieruchomości, ale jest to smutne, że można wejść na ta nieruchomość. Jedno, co 
jest dla mnie ważne to jest to, że szybka reakcja, szybka, bardzo szybka reakcja 
Straży Miejskiej i doświadczenie tych funkcjonariuszy doprowadziło do tego, że 
dziewczynka nie skoczyła z dachu. Przypomnę, że była to druga próba samobójcza 
tej nastoletniej dziewczyny. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuje bardzo. I Pan Przewodniczący 
Karol Pabisiak. 

Pan Pabisiak, Przewodniczący NSZZ "Solidarność" w Lesznie – Panie 
Przewodniczący! Panie Prezydencie! Panie i Panowie Radni! Szanowni Państwo! 
Ja chciałem zwrócić się do Państwa z apelem, a może raczej z prośbą, by nie 
wykorzystywać leszczyńskich pomników do doraźnych działań politycznych. 
Pomnik „Ludziom Solidarności” nie ma charakteru płyty nagrobnej. Jest zbudowany 
z wdzięczności dla ludzi, którzy w 1989 roku dokonali demokratycznych przemian. 
Każda śmierć wymaga pochylenia się nad nią, szacunku, refleksji. Każdą śmierć 
traktujemy z pewną estymą. W naszej kulturze zapalenie znicza, złożenie wiązanki 
kwiatów, czy dla ludzi wierzących modlitwa jest wyrazem takiego godnego 
upamiętnienia. I o to bardzo Państwa proszę, żeby godnie pamiętać o naszych 
zmarłych, niekoniecznie przyklejać zdjęcia na pomnikach, bo to temu godnemu 
upamiętnieniu nie służy. Myślę, że znajdę u Państwa zrozumienie w tej sprawie. 
Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuje bardzo. Jeszcze Pan Radny 
Kazimierz Jęcz. 

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Mam takie 
pytanie – budynek na ul. Przemysłowej, gdzie się znajduje Wydział Edukacji, 
Wydział Kultury i Sportu był wystawiony na sprzedaż, tak? I teraz nie wiemy co dalej, 
czy nie było rzeczywiście żadnych złożonych ofert i czy nie była za wysoka cena 
wyszacowana wartości tego obiektu. Dziękuję. 

Pan Prezydent Borowiak – Ten obiekt będzie wystawiany do sprzedaży  
w roku przyszłym. Szukamy cały czas przestrzeni dla Wydziału Edukacji i Wydziału 
Kultury i Sportu. Intensywnie poszukujemy odpowiedniego miejsca dla tych dwóch 
wydziałów. W momencie, kiedy te dwa wydziały się wyprowadzą, zostanie 
podpisane przeze mnie zarządzenie o zbyciu tej nieruchomości. 



13 
 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuje bardzo. Przystępujemy do 
realizacji pkt-u 4. 
 
 
Pkt 4. Podjęcie uchwał w sprawie. 
 
1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2019 – DRUK Nr 210 – Jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego protokółu wraz  
z Autopoprawkami – Są na piśmie i stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego 
protokółu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią Alicję Wojciechowską, 
Naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Wojciechowska, Naczelnik WB – Panie Przewodniczący! Szanowni 
Państwo! Zmiany polegają na zwiększeniu po stronie dochodów i po stronie 
wydatków o kwotę 705.769,84 zł. Jeżeli chodzi o dochody, zwiększamy subwencję 
oświatową o  2.028.494 zł która jest przeznaczona na podwyżki dla nauczycieli.  
10 tys. zwiększamy z tytułu darowizny ze Związku Armii Krajowej na budowę 
pomnika. Jednocześnie zwiększamy na tym zadaniu środki o kwotę 200 tys. zł. 
Dostaliśmy dodatkowo środki na zadanie w ramach projektów unijnych współpraca 
polsko-turecka w zakresie ochrony środowiska 44.558,54 zł. 70 tys. zwiększamy 
z tytułu zezwoleń na sprzedaż alkoholu i przeznaczamy je na przeciwdziałanie 
alkoholizmowi i narkomanii. 472.323,42 zł zwiększamy dochody na zadaniu 
„Zielone Leszno” – jest to kwota, na którą złożone zostały wnioski o refundacje.  
I zmniejszamy jednocześnie na tym zadaniu kwotę 651.595,71 zł, tę kwotę 
przenosimy na rok 2020. W bursie międzyszkolnej zwiększamy środki o kwotę 
12.810 zł z tytułu wpływu za wyżywienie i przeznaczamy na zakup żywności. 
Podobna sytuacja w przedszkolach o kwotę 88.732. Zwiększamy też środki na  
2 projekty unijne Erasmus 22.450 w Zespole Szkół nr 4 i w III Liceum 
Ogólnokształcącym kwotę 19 tys. zł. Zmniejszamy natomiast dochody 1 mln zł  
z tytułu planowanej darowizny od prywatnego przedsiębiorcy na przebudowę  
ul. Fabrycznej. Ponieważ zadanie będzie realizowane od przyszłego roku, 
deklaracja nadal jest także ta kwota wpłynie w roku 2020. Zmniejszamy dochody  
o 1 mln zł z tytułu sprzedaży nieruchomości – mieliśmy tę kwotę zaplanowaną  
z tytułu sprzedaży budynku przy ul. Przemysłowej i 61.579,87 zł zmniejszamy 
dochodach i wydatkach ostateczne rozliczenie ze starostwem powiatowym 
dotyczące przebudowy ul. Wilkowickiej. Jeżeli chodzi o wydatki – 26 tys. zł 
przeznaczamy na monitoring budynku głównej siedziby urzędy przy ul. Karasia,  
10 tys. zł na zakup sztandaru i 1 mln zł zwiększamy na przebudowę SP3, 
jednocześnie zmniejszając środku zaplanowane w roku 2020. Zmniejszamy środki 
na dotację dla niepublicznych jednostek oświatowych o 958.188,00 zł i 950 tys. 
zmniejszamy na zadania dotyczące dostosowania budynku przy pl. Metziga na 
potrzeby biblioteki i o tą kwotę zwiększamy środki w 2020 roku. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo Pani Naczelnik za 
przedstawienie genezy projektu uchwały na DRUKU Nr 210. Jednocześnie 
informuje Wysoka Radę, że tenże projekt posiada pozytywną opinię 
-stanowisko następujących komisji: 
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− Komisji Rewizyjnej (projekt zaopiniowany pozytywnie – 6 osób za, 2 osoby 
wstrzymały się od głosu), 

− Komisji Budżetowo-Finansowej projekt zaopiniowany w obecności 7 radnych,   
5 radnych za, 2 radnych wstrzymało się od głosu), 

− Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany pozytywnie 
– 5 osób za, 3 osoby wstrzymały się od głosu), 

− Komisji Spraw Społecznych (projekt zaopiniowany pozytywnie 5 osób za,  
2 osoby wstrzymały  się od głosu), 

− Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (projekt zaopiniowany pozytywnie, 6 radnych 
za, 2 Radnych wstrzymało się od głosu). 

Otwieram zatem listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały na DRUKU  
Nr 210 z Autopoprawkami. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń. Proszę 
bardzo Pan Radny Tomasz Mikołajczak. 

Pan Radny Mikołajczak – Szanowni Państwo! Ja bym chciał kilka słów  
nt. pomnika w imieniu naszego klubu. Jako radni miasta powinniśmy skupić się na 
rozwoju naszego miasta, powinniśmy patrzeć do przodu, a nie wstecz i zajmować 
się ciągle polityką historyczną. Szczerze mam nadzieję i wielu kolegów naszego 
klubu podziela moje zdanie, że w tej kadencji nie będziemy budować już żadnego 
pomnika, bo przypomnę, że o decyzji, decyzja o budowie tego pomnika zapadła  
w poprzedniej kadencji. Jeśli chodzi o całą tą rewitalizację, uważamy ją też za dosyć 
nieudaną, gdyż budujemy duży, przytłaczający pomnik, betonujemy ponad tysiąc 
metrów tego trawnika, który tam się znajduje. Wg mnie współczesna rewitalizacja 
nie powinna polegać na zabetonowaniu połowy skweru, powinny to być jakieś lekkie 
konstrukcje, no nie tak to powinno wyglądać. No jedyną pociechą, za co dziękujemy 
bardzo jest to, że nie będą wycinane drzewa. I jeszcze taka jedna uwaga natury 
ogólnej nt. procedowania zmian w uchwale budżetowej – dziś, gdy nie chcemy 
zagłosować za dofinansowaniem budowy pomnika, musimy być też przeciwni całej 
uchwale, w której pozostałych kilkanaście postulatów uważamy za jak najbardziej 
słuszne. Dlatego zależałoby nam na tym, żeby w przyszłości zmienić sposób 
procedowania – to też polecamy komisji, która pracuje nowym regulaminem, może 
w ten sposób jakoś to uregulować, żeby np. ustawę budżetową, zmiany w uchwale 
budżetowej głosować paragrafami, albo żeby ograniczyć ilość zmian naraz, no 
doprowadzając do takiej sytuacji, że teraz jedna rzecz nam się w tej uchwale nie 
podoba, musimy być przeciwni, nie wiem 30 różnym tam zmianom w tej uchwale. 
Dziękuję bardzo, to wszystko. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo za wypowiedź. W takim 
razie możemy przystąpić do przegłosowania projektu uchwały. Przepraszam za 
oczywistą pomyłkę, lapsus, nie 211 tylko DRUK Nr 210 wraz z Autopoprawkami. 
Kto jest za tym, żebyśmy ten projekt uchwały podjęli, kto jest za? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała, czy projekt uchwały na 
DRUK Nr 210 wraz z Autopoprawkami, została podjęta: 
 
Uchwała została podjęta:  
16 głosami za,  
  5 głosami przeciw,  
  1 głosami wstrzymującymi się. 
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Uchwała Nr XV/209/2019 
Jak w Załączniku Nr 4 

 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Przepraszam bardzo, mieszkaniec 
Leszna. 

Mieszkaniec – Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowna Rado! 
Szanowny Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! Dzisiejsze głosowanie  
w sprawie wykonania zadania pn. „Rewitalizacja terenów zielonych wraz z budową 
pomnika Armii Krajowej” w zakresie przedstawionym Wysokiej Radzie jest 
zamknięciem pewnego etapu, etapu przygotowania inwestycji do realizacji. 
Przypomnę trochę historii: w październiku 2017 roku powstała inicjatywa budowy 
pomnika Armii Krajowej w Lesznie. Od tego czasu wykonano wiele czynności 
związanych z tym przedsięwzięciem: uzyskano zgodę artystów-plastyków do 
wykonania projektu części plastycznej, wykonano wraz z przedstawicielami Urzędu 
Miasta przeglądu i wyboru ewentualnego miejsca budowy, wybrano 1 z 5, dokonano 
formy pomnikowej, przedstawionej przez twórców – 1 z 3, uzyskano zgodę Rady  
i Zarządu Miasta na wybraną formę i miejsce budowy, uzyskano część środków  
z budżetu miasta na sfinansowanie zadania, wykonano dokumentację  techniczną, 
potrzebną do uzyskania pozwolenia na budowę. W miesiącu sierpniu 2018 roku 
rozpoczęto starania o pozyskanie środków z Ministerstwa Obrony Narodowej, 
pozwalających na wykonanie zadania pn. „Rewitalizacja terenów zielonych wraz  
z budową pomnika Armii Krajowej”. W międzyczasie ustalono wykonawców 
potrzebnych do wykonania elementów stalowych oraz liter, które będą wypełniały 
ścianę pomnika. Po wielu zabiegach w miesiącu wrześniu 2019 roku miasto 
otrzymało dofinansowanie z Ministerstwa Obrony Narodowej w wysokości  
400 tys. zł pokrywające w całości koszt budowy pomnika. Wszystkie te czynności 
oraz Państwa decyzja jest zakończeniem okresu przygotowania i otwiera drogę do 
realizacji projektu w całości. Wszystkim, którzy uczestniczyli w tym dziele, składam 
w imieniu tych którzy tworzyli tę historię oraz nas skromnych jej kontynuatorów 
wielkie podziękowania w imieniu Pani Prezes Zarządu Okręgu Leszno Światowego 
Związku Żołnierzy Armii Krajowej kpt. Joanny Kiąca-Fryczkowska oraz inicjatorzy 
budowy. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Proszę bardzo Pan 
Prezydent Miasta Leszna Łukasz Borowiak. 

Pan Prezydent Borowiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Ja bym 
chciał wyjaśnić, bo w przestrzeni publicznej pojawiają się nieprawdziwe informacje 
nt. kwoty, którą wydajemy na budowę pomnika. To trzeba dzisiaj oficjalnie ukrócić  
i powiedzieć – wspomniał o tym Pan Przewodniczący, który reprezentuje Światowy 
Związek Żołnierzy Armii Krajowej Okręg Wielkopolska – dostaliśmy 100% kwoty na 
pokrycie budowy tego pomnika natomiast pozostałe prace mają związek  
z rewitalizacją tej części miasta. A jest to proces, który rozpocznie nam w przyszłości 
budowę drogi św. Jakuba i za chwileczkę powiem, co się wydarzy i nad czym 
pracujemy, jeżeli chodzi o spięcie al. Lipowej z tą częścią miasta. Były też pytania 
co dalej z przedłużeniem drogi św. Jakuba, czy też al. Lipowej, to może powiem 
Państwu, bo kiedy czytam komentarze nt. fanaberii Prezydenta Łukasza Borowiaka, 
bo zawsze rykoszetem dostaje Prezydent, to dzisiaj musze te wątpliwości wyjaśnić; 
otrzymaliśmy dofinansowanie, które pokryje. Po wybudowaniu tego pomnika, czy  
w trakcie budowy tego pomnika będą przeprowadzone następujące prace i o tym 
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też trzeba powiedzieć, czyli przygotujemy ciągi pieszo-rowerowe – jest to 
powierzchnia 1100m2, nie 1000, będą nowe nasadzenia, będzie nasadzonych  
16 drzew i też ten teren będzie oświetlony. Oświetlenie będzie zamontowane na 
alejkach, będzie oświetlony pomnik. To też ma związek z bezpieczeństwem tej 
części miasta. Natomiast co się wydarzy i nad czym pracujemy, aby spiąć ciąg 
komunikacyjny al. Lipowej, która jest tak naprawdę odcięta al. Konstytucji 3 Maja, 
czyli byłą drogą ekspresową nr 5. Wydział Architektury i Planowania 
Przestrzennego opracowuje koncepcję jak połączyć te ciągu piesze, ale warto też 
powiedzieć – o tym już pisał Pan Antoni Neczyński po jednej z komisji – rozpocznie 
się inwestycja prywatna firny Lidl, o tym można poczytać na portalu. Otóż Lidl 
zostanie powiększony, ale w międzyczasie rozpoczęły się dyskusje pomiędzy 
nazwijmy osobami decydującymi w Lidlu, które nadzorują inwestycje a moimi 
współpracownikami. Może Państwu powiem, bo oprócz zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego, prace trwają, przejęliśmy teren, którego 
właścicielem była Pan kanclerz, były uzgodnienia, rozmowy, myślę, że moment 
przejęcia tego terenu był ważny dla jednej i dla drugiej strony. Chcemy wspólnie  
z Lidlem przeprowadzić inwestycję stworzenia ciągu pieszo-rowerowego, 
samochodowego z budową parkingu, bo Lidl, który rozbuduje się, na pewno 
rozbuduje się kosztem miejsc parkingowych. Ja nie mówię, że ta inwestycja 
połączenia al. Lipowej, stworzenia ciągów pieszo-rowerowych za osiedlem  
SM Ogrody, obok budowane są budynki deweloperskiej firmy K2, tam powstanie 
jeszcze obiekt o funkcji sportowej. Marzy nam się, aby do końca kadencji tą 
inwestycję zrealizować. I teraz, drodzy Państwo nie mogę zgodzić się ze 
stwierdzeniem, aczkolwiek szanuję każde uwagi do budowy pomników, 
stworzyliśmy coś co miało związek z decyzją poprzedniej kadencji, ale nie ukrywam, 
że największą radością jest to, że otrzymaliśmy dofinansowanie! W 100% pokryje 
dofinansowanie! Drodzy Państwo! Pomniki chcą budować różne osoby, do Państwa 
też dobijają się równe osoby, które chcą wybudować pomniki, upamiętnić instytucje, 
żołnierzy i od tych tematów nie jesteśmy w stanie się odwrócić, naprawdę. Być może 
rzeczywiście po tak dużej inwestycji powiemy sobie troszeczkę pomyślmy o innych 
inwestycjach, o innych inwestycjach myślimy. Natomiast, gdybym Państwu 
przekazał i powiedział, że budowa tego pomnika będzie kosztowała 400 tys. i nie 
mamy dofinansowania, to podejrzewam, że wielu Radnych nie zgodziłoby się na tą 
inwestycję. I na koniec, drodzy Państwo chciałem serdecznie podziękować 
członkom Stowarzyszenia Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręgu 
Wielkopolska za inicjatywę i dziękuję Państwu za to, że jest pełne zrozumienia. 
Myślę, że jeszcze w tym tygodniu lub w przyszłym tygodniu podpiszemy umowę, bo 
oferta została złożona i te trudności z przetargami, trzykrotnie lub czterokrotnie 
przetarg był ogłaszany, nie było oferenta, nie było wykonawcy. Teraz wykonawca 
jest i mam nadzieję, że do końca roku zrealizuje tą inwestycję, a my przy okazji 
rozliczymy się z Ministerstwem Obrony Narodowej. Przepraszam za tak długi 
monolog, ale trzeba było to publicznie wyjaśnić i to uczyniłem. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Jeśli w takim razie po przyjęciu uchwały 
może tylko 2 zdania. Ja tylko tez powiem, jako też radny poprzedniej kadencji, że  
w poprzedniej kadencji przyjęliśmy przez aklamację jednogłośnie, jednomyślnie 
takie stanowisko, że realizujemy ten pomnik, realizujemy budowę pomnika 
Żołnierzy Armii Krajowej pod warunkiem, że otrzymamy tą kwotę, o której Pan 
Prezydent mówił – 400 tys. zł.  W żadnym innym wypadku nie i myślę, że 
dotrzymaliśmy sobie słowa, również słowa w kierunku naszych mieszkańców 
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Leszna. A  to piękne miejsce, zaułek Armii Krajowej przy ul Kąkolewskiej, 
przekonany jestem tak, jak wszystkie pomniki  tego typu, będziemy dbali o to, żeby  
pamiętać również o nim. Dziękuję bardzo. 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie;  
 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2019-2048  

– DRUK Nr 211 – wersja II – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 5 do 
niniejszego protokółu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią Naczelnik Wydziału 

Budżetowego Panią Alicję Wojciechowską o przedstawienie genezy projektu 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 
2019-2048 – DRUK Nr 211 – wersja II.  

Pani Wojciechowska, Naczelnik WB – Panie Przewodniczący! Szanowni 
Państwo! Zmiany w Wieloletniej Prognozie związane są ze zmianami w budżecie. 
Zmieniły się kwoty dochodów i kwoty wydatków, jak również w wykazie 
przedsięwzięć dokonujemy zmian. W przedsięwzięciach bieżących, w projektach 
unijnych realizowanych przez szkoły. W majątkowych dotyczący przebudowy  
ul. Wilkowickiej, modernizacja przy pl. Metziga na potrzeby Miejskiej Biblioteki 
Publicznej „Zielone Leszno”, modernizacja obiektu sali gimnastycznej w Szkole 
Podstawowej nr 3 i przebudowa ul. Fabrycznej. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Informuję, że projekt 
uchwały na DRUKU Nr 211 posiada pozytywną opinię-stanowisko następujących 
komisji: 

− Komisji Rewizyjnej (projekt zaopiniowany 7 osób za pozytywnym 
zaopiniowaniem, 1 osoby wstrzymały się od głosu), 

− Komisji Budżetowo-Finansowej (projekt zaopiniowany jednomyślnie pozytywnie), 

− Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany jednomyślnie  
pozytywnie), 

− Komisji Spraw Społecznych (projekt zaopiniowany pozytywnie 6 osób za,  
1 osoba wstrzymała się od głosu), 

− Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (projekt zaopiniowany pozytywnie, 6 radnych 
za, 2 radnych wstrzymało się od głosu). 

Otwieram zatem listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. 
Proszę bardzo Pan Radny Jacek Matecki ma głos. 

Pan Radny Matecki – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Analizując 
Wieloletnią Prognozę Finansową dostrzegam pewną, myślę, zależność, która mnie 
dość niepokoi. W wydatkach bieżących na 2019 rok zaplanowanych mamy  
387 mln zł, natomiast wydatki bieżące na 2020 rok  maleją nam o kwotę 53 mln zł, 
do kwoty 334 mln zł i zastanawiam się skąd taki duży optymizm, że będziemy mogli 
w przyszłym roku kalendarzowym miesięcznie na wydatkach bieżących 
zaoszczędzić około 4,5 mln zł, skoro minimalna płaca idzie w górę, skoro drożeją 
towary i usługi, skoro drożeją koszty utrzymania jednostek organizacyjnych  w tym 
ogrzewanie, prąd, itd. Skoro będziemy potrafili od 1 stycznia oszczędzać 4,5 mln zł 
miesięcznie, czemu nie robimy tego już dziś? Co się zmieni od 1 stycznia? I moje 
pytanie brzmi w następujący sposób: w jaki sposób zostały zmniejszone wydatki 
bieżące w roku 2020, aby spełnić planowaną prognozę obniżenia ich o 53 mln zł  
w budżecie? Dziękuję bardzo. 
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Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Proszę bardzo Pani Skarbnik. 
Pani Hałupka, Skarbnik Miasta Leszna – Szanowni Państwo! Otóż 

planowane wydatki bieżące  w Wieloletniej Prognozie Finansowej są w takiej kwocie 
jak były określone w uchwale budżetowej na rok 2019. Na etapie planowania nie 
wiedzieliśmy jeszcze o wzroście minimalnego wynagrodzenia, o wielkości wzrostu 
kosztów energii, tez innych kosztów, a chciałabym tez poinformować, że w tej chwili 
pracujemy nad projektem budżetu roku 2020 i te elementy zostaną uwzględnione. 
Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Pan Radny Jacek 
Matecki w trybie ad vocem. 

Pan Radny Matecki – Pozwolę sobie zauważyć, że nie otrzymałem 
odpowiedzi na pytanie, jaki jest pomysł na zmniejszenie wydatków bieżących tym 
bardziej, że one były planowane  planowanie przed planowanymi podwyżkami,  
o których i tak wszyscy wiedzieliśmy, że będą. Optymizm jest dość duży i wydaje mi 
się to niewykonalne, a to być może wskazuje na pewną taką przypuszczam, 
zaznaczam kreatywną księgowość, żeby nam się wskaźniki zgadzały. I to mnie 
bardzo niepokoi. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Rozumiem, że uwaga retoryczna, ale 
będziemy debatować za chwilę nad projektem budżetu na 2020 rok i z całą 
pewnością tak, jak Pani Skarbnik zasygnalizowała będzie na pewno trzeba te 
wydatki, które zwiększyły się w trakcie roku budżetowego, nie z naszej winy, znaleźć 
pokrycie w dochodach. Możemy zatem przystąpić do przegłosowania projektu 
uchwały na DRUKU Nr 211 II wersję. Proszę Państwa Radnych o przegłosowanie 
tej uchwały kto jest za? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Informuję Wysoką 
Radę, że uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na 
lata 2019-2048 – DRUK Nr 211 wersja II, została podjęta: 
 
Uchwała została podjęta:  
15 głosami za,  
  5 głosami przeciw,  
  1 głosami wstrzymującymi się, 
  1 osoba nie głosowała. 
   

 
Uchwała Nr XV/210/2019 

Jak w Załączniku Nr 6 
 
 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
3) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic: 

Cypriana Kamila Norwida i Obrońców Lwowa w Lesznie – DRUK Nr 212  – Jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 7 do niniejszego protokółu. 

  
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę zatem Pana Macieja Kubiaka 

– Naczelnika Wydziału Architektury, Planowania Przestrzennego i Budownictwa  
o przedstawienie genezy uchwały na DRUKU Nr 212. 
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Na Kubiak, Naczelnik WAPPiB – Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 
Serdecznie zapraszam do obejrzenia i wysłuchania krótkiej prezentacji, dotyczącej 
planu, którego jednym z celów jest umożliwienie, czy stworzenie uwarunkowań 
planistycznych dla budowy nowej siedziby Miejskiego Zakładu Zieleni. Proszę 
Państwa! 7,5 terenu w rejonie ul. Cypriana Kamila Norwida od strony zachodniej, 
od strony wschodniej mamy ul. Lipową, od strony południowej teren graniczy  
z Parkiem im. Heermanna i obejmuje również Przedszkole nr 4. Od strony 
południowej granicą planu jest granica własności sklepu Lidl. Proszę Państwa! 
Uchwała w sprawi przystąpienia do sporządzenia tego planu została podjęta w roku 
2016. Wówczas były nieco inne uwarunkowania, nieco inne oczekiwania w stosunku 
do tego terenu. Rozważano, m.in. budowę hali sportowej, przeznaczenie również 
tego terenu pod usługi, a przypomnę, że do tego terenu obowiązuje dzisiaj 
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przyjęty w 2012 roku, 
umożliwiający realizację usług publicznych  na tym terenie. Dzisiaj wiemy, że Miejski 
Zakład Zieleni ma ambicje, aby na tym terenie utrwalić swoją obecność, czyli 
zrealizować inwestycje pt. nowa siedziba i park miejski. I taka oto funkcja też, ja  
o tym będę mówił za chwilę, jest w nowym planie proponowana. Charakterystyczne 
obiekty tak, jak powiedziałem Miejski Zakład Zieleni, od strony północnej 
Przedszkole nr 4, w części środkowej planu od strony ul. Lipowej dyskoteka  
i zabudowa mieszkaniowa wielorodzinna przemieszana z usługami wzdłuż pierzei 
wschodniej ul. Lipowej. Nowy plan miejscowy musi być zgodny z obowiązującym  
nowym studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Leszna, które dla tego terenu przewiduje zabudowę mieszkaniowo-usługową i ta 
zgodność jest osiągnięta. Struktura własności na dzień sporządzania planu 
miejscowego; ten jaśniejszy kolor w części zachodniej to tereny miasta. Dzisiaj 
południowa część tego terenu należy już do spółki Miejskiego Zakładu Zieleni. Ten 
zielony kolor, to są tereny prywatne, fioletowy też z tym, że jest to akurat tutaj osoba 
prawna. I w części północnej Przedszkole nr 4. Dla tego terenu właśnie tam, gdzie 
znajduje się dzisiaj Miejski Zakład Zieleni została opracowana i przedstawiona 
również Wysokiej Radzie koncepcja. Koncepcja nowego miejskiego parki,  
właściwie rozwinięcia Parku im. Heermanna w kierunku południowym. Bardzo 
umiejętnie postrefowano ten teren; mamy strefę otwartą, strefę relaksu, strefę 
edukacji, strefę komfortu i właśnie strefę pracy. I właśnie w strefie pracy miałaby 
powstać nowa siedziba Miejskiego Zakładu Zieleni. Ta koncepcja została 
przełożona niejako na język urbanistyczny i w rezultacie mamy nowy miejscowy 
plan zagospodarowania przestrzennego dla tego terenu odwzorowujący wiernie 
w części zachodniej właśnie wspomnianą przed chwilą koncepcję. Stąd mamy 
funkcję zieleni urządzonej i usług w części wschodniej wzdłuż ul. Cypriana Kamila 
Norwida. Od strony południowej z parkingiem, który w tej koncepcji został 
zaplanowany dla potrzeb nowego parku i Miejskiego Zakładu Zieleni. I tutaj Miejski 
Zakład Zieleni to jest jednostka 2U, dalej idąc odwrotnie w stosunku do ruchu 
wskazówek zegara, czyli wzdłuż ul. Lipowej teren zabudowy usługowej, 
mieszkaniowej wielorodzinnej i jednorodzinnej. W zasadzie tutaj sankcjonujemy 
stan istniejący ponieważ ta pierzeja jest w znacznej mirze zabudowana. Wiemy 
jednak, oczywiście plan ustala dalsze możliwości rozwoju również dla tego terenu 
w ramach proponowanej funkcji wysokość zabudowy do 20m od 3 do 4 kondygnacji. 
Interesujące zjawisko mam nadzieję, czy procesy czekają nas jeśli chodzi o teren 
dzisiaj funkcjonującej dyskoteki. To jest jednostka MWU, jak Państwo widzą  
w części środkowej planu. Dzisiaj ten teren funkcjonuje jako usługi mówiąc językiem 
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urbanistycznym, bo dyskoteka to usługi. Znamy zamiary właściciela tego terenu. 
Otóż jest zainteresowany właściciel realizacją zabudowy mieszkaniowej 
wielorodzinnej, przemieszanej z usługami, co de facto może w przyszłości 
oznaczać, że teren ten w sposób istotny dla otoczenia również, nawet szerszego 
otoczenia zmieni swój charakter, czy sposób funkcjonowania. I w części północnej 
jednostka 1U – Przedszkole nr 4. Dlaczego przedszkole jest objęte zmianą? W celu 
poszerzenia, czy rozszerzenia możliwości inwestycyjnych na tym terenie. 
Ukształtowano linię zabudowy w taki sposób, aby w sposób właśnie swobodny móc 
zrealizować nawet nowe budynki na tym terenie. Projekt planu został wyłożony do 
publicznego wglądu w sierpniu. Mieszkańcy ul. Obrońców Lwowa uczestniczyli  
w dyskusji publicznej. Nie wniesiono do wyłożonego projektu ani później w terminie 
wyznaczonym do składania uwag, żadnych uwag. W związku z powyższym mogę 
chyba z pełną odpowiedzialnością powiedzieć, że projekt uzyskał akceptację 
społeczną. W związku z powyższym proszę Wysoką Radę również o akceptację  
w imieniu Pana Prezydenta właśnie tego projektu. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo Panu Naczelnikowi. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 212 posiada pozytywną 
opinię-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany 
pozytywnie jednogłośnie przez 8 radnych obecnych na komisji). Otwieram zatem 
listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały na DRUKU Nr 212. Proszę  
o zgłoszenia. Nie widzę. W takim razie przystępujemy do głosowania projektu 
uchwały na DRUKU Nr 212. Proszę Wysoką Radę o przegłosowanie projektu 
uchwały, kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, 
że projekt uchwały na DRUKU Nr 212 został podjęty: 

 
Uchwała została podjęta:  
22 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się. 

   
Uchwała Nr XV/211/2019 

Jak w Załączniku Nr 8 
 
Przerwa. 
Po przerwie: 
 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Wysoka Rado! Wznawiamy obrady po 
przerwie. 
 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
4) powierzenia Gminie Krzemieniewo zadania publicznego w zakresie dowozu 

dzieci niepełnosprawnych z terenu Miasta Leszna do Zespołu Szkół Specjalnych 
w Górznie – DRUK Nr 214 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 9 do 
niniejszego protokółu. 
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Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Pana Lucjana Rosiaka, 
Naczelnika Wydziału Edukacji o przedstawienie genezy projektu uchwały na 
DRUKU Nr 214. 

Pan Rosiak, Naczelnik WE – Wysoka Rado! Obowiązkiem gminy jest 
zapewnienie dowozu dzieciom niepełnosprawnym do odpowiednio szkoły 
podstawowej. Ponieważ dwóch mieszkańców Miasta Leszna uczęszcza do szkoły 
specjalnej w Górznie, a z drugiej strony Gmina Krzemieniewo organizuje transport 
mieszkańców swojej gminy do Miasta Leszna. Można połączyć więc te dwa 
elementy i jak gdyby kursem powrotnym może zabrać ten bus odpowiednio 
przystosowany naszych uczniów do Górzna. W tym momencie mamy sytuację, że 
nie płacimy za cały transport z Leszna do Górzna, tylko z Krzemieniewo do Górzna, 
czyli tylko 7 km będziemy opłacać. Żeby tą kwestie rozwiązać, musi być podjęta 
najpierw uchwała Rady, później podpisane porozumienie, następnie konkretna 
umowa finansowa w tym zakresie. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo za syntetyczne 
przedstawienie genezy projektu uchwały na DRUKU Nr 214. Informuję Wysoka 
Radę, że projekt tejże uchwały posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu (projekt zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie 8 osób 
za). Otwieram zatem listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały na DRUKU 
Nr 214. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Zamykam listę zgłoszeń. Przystępujemy 
do głosowania nad projektem uchwały na DRUKU Nr 214. Kto z Państwa Radnych 
jest za podjęciem uchwały tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 214 podjęty został 
jednogłośnie: 
 
Uchwała została podjęta:  
22 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się. 

 
Uchwała Nr XV/212/2019 
Jak w Załączniku Nr 10 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
5) przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Miasta Leszna z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie,  
na 2020 rok” – DRUK Nr 215 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 11 do 
niniejszego protokółu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę, zatem Pan Prezydent będzie 

rekomendował projekt tej uchwały. Proszę bardzo Panie Prezydencie. 
Pan Prezydent Borowiak – Dziękuję. Panie Przewodniczący! Wysoka 

Rado! Celem głównym programu jest rozwój społeczeństwa obywatelskiego oraz 
wspierania różnych form i płaszczyzn współpracy międzysektorowej dla lepszego 
zaspokajania potrzeb i podnoszenia poziomu życia mieszkańców naszego miasta. 
Uchwała ta porządkuje pod względem prawnym, merytorycznym i finansowym 
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współpracę organów samorządu miasta z organizacjami pozarządowymi. Program 
przewiduje współpracę finansową, pozafinansową i jest podstawą m.in. do zlecenia 
realizacji zadań publicznych organizacjom pozarządowym. Program powstał  
w wyniku długofalowych konsultacji z organizacjami pozarządowymi oraz 
mieszkańcami naszego miasta. Mając na uwadze powyższe celowe jest podjęcie 
uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Miasta Leszna  
z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  
i o wolontariacie, na 2020 rok”. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Panu Prezydentowi. 
Przystępujemy zatem do debaty, ale przedtem informuję Wysoką Radę, że projekt 
uchwały na DRUKU Nr 215 posiada pozytywną opinię-stanowisko następujących 
komisji: 

− Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych (projekt zaopiniowany 
pozytywnie 7 osób za), 

− Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (za pozytywnym zaopiniowaniem 8 Radnych). 
Otwieram zatem listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. W takim 
razie przystępujemy do przegłosowania projektu uchwały na DRUKU Nr 215. Kto  
z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 215 została 
podjęta: 
 
Uchwała została podjęta:  
21 głosami za,  
  1 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się. 
   
 

Uchwała Nr XV/213/2019 
Jak w Załączniku Nr 12 

 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
6) przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2020 – DRUK Nr 216 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik 
Nr 13 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę zatem Panią Bożenę 

Moksiewicz, kierownik Biura ds. uzależnień o przedstawienie genezy projektu 
uchwały na DRUKU Nr 216.  

Pani Moksiewicz, kierownik BdsU – Szanowni Państwo! Zgodnie  
z zapisami ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 
Rada Miejska corocznie przyjmuje w drodze uchwały Program Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Mieście Lesznie. Program ten 
przygotowała Miejska Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i w dniu 
11 października br. został on przyjęty jednogłośnie na posiedzeniu tejże komisji. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo Pani Kierownik. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 216 posiada pozytywną 



23 
 

 

opinię-stanowisko Komisji Spraw Społecznych (projekt zaopiniowany jednogłośnie 
8 osób za pozytywnym zaopiniowaniem). Otwieram zatem listę zgłoszeń do dyskusji 
nad projektem uchwały na DRUKU Nr 216. Zamykam listę. Proszę bardzo Pan 
Radny Jacek Matecki. 

Pan Radny Matecki – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Mam pytanie 
i chodzi mii o problem trzeci tego programu. Tam są wypisane zadania do realizacji 
i wypisani są realizatorzy i właśnie moje pytanie dotyczy, które stowarzyszenia  
i które kluby sportowe są największym beneficjentem tego programu dotychczas, 
czyli w roku 2019? Jakie kwoty pieniędzy zostały im przekazana i jakie główne 
zadania w ramach tego programu zostały realizowane? Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Proszę bardzo Pani 
Kierownik. 

Pani Moksiewicz, kierownik BdsU – Przede wszystkim głównym 
beneficjentem jeśli chodzi o organizacje pozarządowe jest to stowarzyszenie 
„Nasza Alternatywa”. Roczny koszt dotacji przekazanych do tego stowarzyszenia to 
240 tys. Następnie poradnia Monar – 70 tys. Ponadto również kluby abstynenckie 
otrzymują dotacje z tego programu, fundacja „Młodzi w uzależnieniach”, czyli 
Związek Harcerstwa Polskiego, czyli wszyscy ci, którzy czynnie włączają się  
w profilaktykę na rzecz mieszkańców miasta. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Rozumiem, ad vocem? 
Pan Radny Matecki – Tak. Chciałbym tylko dopytać, a jeżeli chodzi o kluby 

sportowe? 
Pani Moksiewicz, kierownik BdsU – Kluby sportowe do tej pory nie 

zgłaszały się tutaj o dotacje w tym zakresie. Konkursy są ogłaszane pod koniec 
listopada i propozycje, które otrzymujemy są rozpatrywane na posiedzeniach 
komisji konkursowych. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. W takim razie 
przystępujemy do głosowania projektu uchwały na DRUKU Nr 216. Kto z Pań  
i Panów Radnych jest za podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 216 została 
podjęta: 
 
Uchwała została podjęta:  
21 głosami za,  
  1 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się. 
 

 

Uchwała Nr XV/214/2019 
Jak w Załączniku Nr 14 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
7) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 

stanowiących lokale mieszkalne – DRUK Nr 217 – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu. 

 



24 
 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią Jolantę Jankowiak, 
naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami o przedstawienie genezy 
projektu uchwały na DRUKU Nr 217. 

Pani Jankowiak, naczelnik WGN – Projekt uchwały dotyczy udzielenia 
bonifikat od ceny sprzedaży lokali, które są zbywane na rzecz najemców w trybie 
bezprzetargowym. Bonifikaty zostały zaproponowane w oparciu o zasady, kryteria 
ustalone w uchwale w zakresie zasad gospodarowania nieruchomościami 
stanowiącymi własność Miasta Leszna i kształtują się od 81,52% maksymalnie  
do 85%. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką 
Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 217 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko Komisji Spraw Społecznych (projekt zaopiniowany jednogłośnie 8 osób 
za pozytywnym zaopiniowaniem). Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad 
projektem uchwały na DRUKU Nr 217. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. W takim 
razie przystępujemy do przegłosowania projektu uchwały na DRUKU Nr 217. Kto  
z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU  
Nr 217 została podjęta jednogłośnie: 

 
Uchwała została podjęta:  
22 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się. 
 
 

Uchwała Nr XV/215/2019 
Jak w Załączniku Nr 16 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
8) ustalenia wysokości opłat za usuwanie z drogi pojazdu i jego przechowywanie na 

parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od 
usunięcia pojazdu – DRUK Nr 218 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 17 
do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Pana Dominika Szymańskiego, 

głównego specjalistę Wydziału Komunikacji o przedstawienie projektu uchwały na 
DRUKU Nr 218. Pan Dominik – przepraszam, tak mogę powiedzieć – debiutuje 
dzisiaj na sesji. Życzymy powodzenia w pracy dla Miasta Leszna i urzędu. 

Pan Szymański, gł. specjalista WK – Dziękuję bardzo. Panie 
Przewodniczący! Wysoka Rado! Projekt uchwały, który będzie za moment przez 
Wysoką Radę poddany pod głosowanie związany jest z zadaniem usuwania 
pojazdów i przechowania na parkingu strzeżonym. Uchwała ta określa wysokość 
stawek, które będą egzekwowane od osób, które te pojazdy będę miały usuwane 
na parkingi strzeżone w 2020 roku. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką 
Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 218 posiada pozytywną opinię 
-stanowisko komisji: 
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− Komisji Budżetowo-Finansowej (projekt zaopiniowany jednogłośnie 5 osób za 
pozytywnym zaopiniowaniem), 

− Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej (projekt zaopiniowany jednogłośnie  
8 osób za pozytywnym zaopiniowaniem).  

Otwieram zatem listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania projektu uchwały na DRUKU Nr 218. Proszę o 
przegłosowanie. Kto za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 218… 

Pan Przewodniczący Malepszy – Czy możemy zaryzykować reasumpcję 
głosowania? Możemy. Tej uchwały oczywiście! Nie możemy innej. Reasumpcja 
głosowania. Głosujemy projekt uchwały na DRUKU Nr 218. Kto z Państwa Radnych 
jest za podjęciem tej uchwały? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Informuję 
Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 218 została podjęta jednogłośnie: 
 
Uchwała podjęta: 
22 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się. 

 
Uchwała Nr XV/216/2019 
Jak w Załączniku Nr 18 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
9) rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Organizatora Pieczy Zastępczej 
– DRUK Nr 219 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 19 do niniejszego 
protokółu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią Hannę Kotomską, 
Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie projektu 
uchwały na DRUKU Nr 219.  

Pani Radna Kotomska – Dziękuję. Panie Przewodniczący! Szanowni 
Państwo! Pierwsza z bloku uchwał poświęconych Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji. W pierwszej kolejności zajmiemy się projektem uchwały na DRUKU  
Nr 219, który dotyczy rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Organizatora 
Pieczy Zastępczej. Dosłownie w kilku zdaniach. Państwo macie do dyspozycji 
uzasadnienie. Myślę, że każdy z Państwa się szczegółowo z nim zapoznał, ale  
w kilku zdaniach powiem jaki przebieg, przedstawię jakby ciąg zdarzeń, związanych 
z tą sprawą. W dniu 9 września 2019 roku wpłynęła skarga matki dwójki dzieci 
umieszczonych W dniu 9 września 2019 roku wpłynęła skarga matki dwójki dzieci 
umieszczonych w rodzinie zastępczej. Skarga dotyczyła działania Dyrektora 
Organizatora Pieczy Zastępczej. Konkretnie dotyczyła niedopełnienia  obowiązków 
ze strony Dyrektora OPZ. W dniu 10 października 2019 roku skargę w obecności 
skarżącej rozpatrywała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Zarzuty zawarte  
w skardze i wyjaśnieniach skarżącej złożonych na posiedzeniu Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji  sprowadzają się do trzech kwestii: utrudnianie kontaktów  dzieci 
z matką biologiczną, czyli skarżącą, zapisanie dziecka do innej szkoły bez zgody 
skarżącej i umieszczenie syna skarżącej w innej rodzinie zastępczej. Obszerne 
wyjaśnienia, które złożyły nam obie strony tego sporu pozwoliły nam dość 
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szczegółowo zapoznać się ze sprawą. Z wyjaśnień skarżącej oraz Dyrektora OPZ 
wynika, że utrudnianie matce kontaktów z dziećmi było powodowane nie przez 
Dyrektor OPZ a przez rodzinę zastępczą, która z różnych przyczyn nie dowoziła 
dzieci na spotkania z matką lub utrudniała kontakt telefoniczny. Jeśli chodzi o drugą 
sprawę, czyli zapisanie dziecka do innej placówki, komisja uznała, że tutaj winą 
należy obarczyć głównie dyrektora szkoły, który zgodził się przyjąć dziecko do 
szkoły bez zgody matki, która tych praw rodzicielskich nie ma odebranych i ma 
prawo decydować o sprawach życiowych istotnych dla dziecka. Natomiast, jeśli 
chodzi o sprawę ostatnią, czyli przeniesienie dziecka do innej rodziny zastępczej, 
tu chodziło o rodzeństwo, Pani Dyrektor wytłumaczyła to w ten sposób przed 
komisją, że te działania były podyktowane szeroko rozumianym dobrem dziecka. 
Konkludując powołam się na uzasadnienie. Wobec powyższego, mając na 
względzie zapisy art. 3 ust. 1 Konwencji o prawach dziecka, mówiący, że we 
wszystkich działaniach dotyczących dzieci, podejmowanych przez publiczne lub 
prywatne instytucje opieki społecznej, sądy, władze administracyjne lub ciała 
ustawodawcze, sprawą nadrzędną będzie najlepsze zabezpieczenie interesu 
dziecka. Wobec tego Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rekomenduje Wysokiej 
Radzie uznanie skargi za bezzasadną. Dziękuje bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. 
Właściwie Pani Przewodnicząca wynik głosowania i stanowisko komisji 
przedstawiła w ostatnim zdaniu, że rekomendacja jest komisji za odrzuceniem 
skargi na Dyrektora Organizatora Pieczy Zastępczej. W takim razie czy są 
zgłoszenia do dyskusji? Nie widzę. W takim razie przystępujemy do przegłosowania 
projektu uchwały na DRUKU Nr 219. Proszę o przegłosowanie. Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że odrzuciliśmy skargę na 
Panią Dyrektor Organizatora Pieczy Zastępczej – uchwała na DRUKU Nr 219 
została podjęta: 
 
Uchwała została podjęta:  
20 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  2 głosami wstrzymującymi się. 
 

Uchwała Nr XV/217/2019 
Jak w Załączniku Nr 20 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
10) rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Międzyszkolnego Ośrodka 

Sportowego – DRUK Nr 220 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 21 do 
niniejszego protokółu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Również wywołuję Panią Hannę 

Kotomską, Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie 
projektu uchwały na DRUKU Nr 220. 

Pani Radna Kotomska – Szanowni Państwo! Projekt uchwały na DRUKU 
Nr 220 dotyczy rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Międzyszkolnego 
Ośrodka Sportowego. Ta skarga wpłynęła w dniu 16 września 2019 roku. Autorem 
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skargi był rodzic ucznia szkółki pływackiej, działającej na terenie MOS-u. 
Przedmiotem skargi były zastrzeżenia rodzica dotyczące procedury naboru dzieci 
do szkółek pływackich. Treść skargi otrzymał Dyrektor MOS-u, miał możliwość 
zajęcia stanowiska. W dniu 2 października br. do Biura Rady Miejskiej została 
złożona odpowiedź, w której Dyrektor ustosunkował się do zarzutów zawartych  
w skardze. Dyrektor wskazał, że po zakończeniu testów z umiejętności pływackich 
trenerzy przygotowują listy dzieci o podobnym poziomie umiejętności. 
W odpowiedzi przyznał, że zaistniała pomyłka polegająca na jednoczesnym 
wpisaniu dziecka na listę przyjętych do dwóch grup. Błąd został naprawiony i uczeń 
został przypisany do grupy zgodnej z umiejętnościami pływackimi. Dyrektor MOS-u 
chcąc wyjaśnić sytuację poprosił rodziców dziecka o spotkanie, na które rodzice 
dziecka nie przybyli. Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 
16 października 2019 roku na posiedzeniu przeanalizowali treść skargi i stanowisko 
Dyrektora MOS-u. O terminie posiedzenia Komisji została poinformowana 
skarżąca, która na spotkanie komisji nie przybyła. W wyniku głosowania komisja 
uznała skargę za bezzasadną i taki sposób rekomenduje to Wysokiej Radzie. 
Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. W takim razie mamy 
również stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie projektu na 
DRUKU Nr 220. Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę. W takim razie 
przystępujemy do przegłosowania projektu na DRUKU Nr 220. Kto jest za 
podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką 
Radę, że uchwała na DRUKU Nr 220 została podjęta: 
 
Uchwała została podjęta:  
17 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  4 głosami wstrzymującymi się, 
  1 osoba nie głosowała. 

 
Uchwała Nr XV/218/2019 
Jak w Załączniku Nr 22 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
11) rozpatrzenia petycji dotyczącej wprowadzenia Polityki Zarządzania Konfliktem 
Interesów – DRUK Nr 221 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 23 do 
niniejszego protokółu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Ponownie proszę Panią Hannę 
Kotomską, Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie 
projektu uchwały na DRUKU Nr 221.  

Pani Radna Kotomska – Jeszcze raz dziękuję, Panie Przewodniczący.  
W dniu 21.08.2019 roku do Rady Miejskiej wpłynęła  petycja o wprowadzenie 
Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów. Autorem tej petycji był jeden  
z mieszkańców kraju, który jak ustaliliśmy rozsyłał podobne pisma, petycje do 
poszczególnych samorządów na terenie całej Polski. W tejże petycji autor domagał 
się wyznaczenia osoby odpowiedzialnej za egzekwowanie Polityki Zarządzania 
Konfliktem Interesów, wprowadzenia mechanizmu kontroli naruszeń wspomnianej 
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polityki, ustanowienie konsekwencji za nieprzestrzeganie Polityki Zarządzania 
Konfliktem Interesów. Przewodniczący Rady Miejskiej Leszna skierował petycję do 
rozpoznania do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja na swoim posiedzeniu  
w dniu 16 października 2019 roku zapoznała się z treścią petycji, przenalizowała 
dokumenty, w tym opinię Kierownika Biura Prawnego Urzędu Miasta Leszna. 
Komisja stoi na stanowisku, że w obowiązującym systemie prawnym w Polsce 
funkcjonują przepisy o charakterze antykorupcyjnym, które w wystarczający sposób  
regulują działalność Radnych. Jednocześnie brak jest podstawy prawnej do 
tworzenia oddzielnych dokumentów, wewnętrznych aktów prawnych, zwanych 
przez autora petycji „Polityką Zarządzania Konfliktem Interesów”. Warto podkreślić, 
że istnieje potrzeba przeciwdziałania korupcji i zarządzaniem konfliktem interesów. 
Dlatego też w Urzędzie Miasta Leszna obowiązuje Kodeks Etyki Pracowników 
Samorządowych, wprowadzony osobnym zarządzeniem Prezydenta Miasta 
Leszna. Po zapoznaniu się z opinią, zawierającą stanowisko, iż wobec braku 
obowiązku ustawowego przyjęcia regulacji prawnych o treści wskazanej przez 
autora, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rekomenduje Radzie Miejskiej Leszna 
uznanie petycji za bezzasadną. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję. Informuję, że za takim 
stanowiskiem było 6 Radnych  - członków tej komisji. W takim razie otwieram  
debatę nad projektem uchwały. Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę. W takim 
razie przegłosujemy projekt uchwały na DRUKU Nr 221. Proszę o głosowania. Kto 
jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką 
Radę, że uchwała na DRUKU Nr 221 została podjęta: 

 
Uchwała została podjęta:  
21 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się 
  1 osoba nie głosowała. 

 
Uchwała Nr XV/219/2019 
Jak w Załączniku Nr 24 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
12) rozpatrzenia petycji w sprawie nadania leszczyńskiemu lotnisku imienia 
„Lotnisko im. Żwirki i Wigury” – DRUK Nr 222 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik 
Nr 25 do niniejszego protokółu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Tym razem również poproszę Panią 
Hannę Kotomską, Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  
o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 222.  

Pani Radna Kotomska – Dziękuję, Panie Przewodniczący. Szanowni 
Państwo! Projekt uchwały na DRUKU Nr 222 dotyczy rozpatrzenia petycji w sprawie 
nadania leszczyńskiemu lotnisku imienia im. Żwirki i Wigury. Wpłynęła petycja od 
mieszkańca Leszna w tej sprawie. Prezydent przekazał ją do rozpatrzenia Radzie 
Miejskiej Leszna. jednocześnie Przewodniczący Rady zwrócił się do Aeroklubu 
Leszczyńskiego o wyrażenie opinii w związku z tą petycją i z opinii, którą wyraził 
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Aeroklub Leszczyński i która komisja również przyjęła i zgodziła się z tymi 
argumentami wynika – i tutaj ja bym chciała też wprowadzić pewne sprostowanie, 
bo ja przyznaję się do błędu i do swojej niewiedzy, bo trochę szermowałam tym 
określeniem, że patronka lotniska jest pani Pelagia Majewska. Ona jest bardziej 
patronką Centralnej Szkoły Szybowcowej, ale poniekąd traktujemy to jako 
integralną całość i uznajmy, że jesnak patronuje w jakiś sposób temu lotnisku. Taki 
też był m.in. argument Aeroklubu Leszczyńskiego, że leszczyńskie lotnisko posiada 
już patrona, którym jest którym jest właśnie szybowniczka Pelagia Majewska, 
zdobywczyni wielu rekordów kraju i świata. Oczywiście wszyscy i zarówno Aeroklub 
Leszczyński, jak i członkowie komisji zgodzili się, że postaci Franciszka Żwirki  
i Stanisława Wigury są oczywiście na tyle świetlanym przykładem i znanymi 
osobami, że należałoby je uhonorować ulicą, godną ulicą, jakimś miejscem 
przynajmniej, które można by nazwać ich nazwiskiem tym bardziej, że kiedyś 
Leszno miało w dość znacznym miejscu ulicę imieniem Franciszka Żwirki  
i Stanisława Wigury. W związku z tym komisja postanowiła tę petycję uznać za 
bezzasadną, a jednocześnie przekazać tę petycję do Zespołu ds. Nazewnictwa,  
która działa przy Prezydencie Miasta Leszna z nadzieją taką, że w momencie 
oddania jakiejś nowej ulicy ten pomysł znajdzie swoje odzwierciedlenie. Dziękuję 
bardzo.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Informuję, że za takim 
właśnie rozwiązaniem tej petycji głosowało 5 członków tej komisji, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu, nikt nie był przeciw. Otwieram zatem  listę zgłoszeń do 
dyskusji nad projektem uchwały na DRUKU Nr 222. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. 
Zatem przystępujemy do przegłosowania uchwały na DRUKU Nr 222. Kto z Pań i 
Panów Radnych jest za podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 222 
została podjęta jednomyślnie: 
  
Uchwała została podjęta:  
22 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się. 

 
Uchwała Nr XV/220/2019 
Jak w Załączniku Nr 26 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
13) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019 roku – DRUK Nr 223 – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 27 do niniejszego protokółu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią Bogumiłę Szymkowiak, 

kierownik Biura Aktywizacji Zawodowej Osób Niepełnosprawnych o przedstawienie 
projektu uchwały na DRUKU Nr 223.  

Pani Szymkowiak, kierownik BAZON – Szanowni Państwo! Zarząd 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych pismem z dnia  
18 października dokonał ponownego podziału środków przeznaczanych dla 
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samorządów na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych. I miasto Leszna dostało dodatkowo 65.705,00 zł, czyli ogólna 
kwota wynosi 848.727,00 zł. Proponuje się całą kwotę 65.705,00 zł przeznaczyć na 
zadania z zakresu rehabilitacji społecznej, którą prowadzi Miejski Ośrodek Pomocy 
Rodzinie. Jednocześnie po przeanalizowaniu wniosków i potrzeb proponuje się 
również zmniejszenie pierwotnej kwoty przeznaczonej na rehabilitację zawodową, 
zmniejszenie o 13 tys. zł  i również przesunięcie na zadania z zakresu rehabilitacji 
społecznej. Ogólnie wychodzi na to, że na rehabilitację  zawodową  przeznacza się 
300.000,00 zł, natomiast na zadania z zakresu rehabilitacji społecznej kwotę 
548.727,00 zł. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo, Pani kierownik. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 223 posiada pozytywną 
opinię-stanowisko Komisji Spraw Społecznych (projekt zaopiniowany jednogłośnie 
8 osób za pozytywnym zaopiniowaniem). Otwieram zatem listę zgłoszeń do dyskusji 
nad projektem uchwały na DRUKU Nr 223. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Proszę 
o przegłosowanie projektu uchwały na DRUKU Nr 223. Kto z nas jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU  
Nr 223 została podjęta: 
 
Uchwała została podjęta:  
21 głosami za,  
  0 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się 
  1 osoba nie głosowała. 

 
Uchwała Nr XV/221/2019 
Jak w Załączniku Nr 28 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Debatę nad projektami uchwał mamy 

za sobą.  
 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią Bernardynę Kaźmierczak 

o odczytanie treści swojej interpelacji – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 29 
do niniejszego protokółu. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Prezydencie! Panie Przewodniczący! 
Szanowni Państwo! W imieniu mieszkańców zwracam się z prośbą o wystąpienie 
do PKP Polskie Linie Kolejowe w celu porozumienia się w sprawie istniejącego 
oświetlenia przy ul. Towarowej w Lesznie. Linia kolejowa E-59 linii Wrocław-Poznań 
jest w trakcie przebudowy. Istniejąca oświetlająca ul. Towarową linia będzie zbędna 
dla celów PKP. Obszar ul. Towarowej jest objęty rewitalizacją. Aktualnie trwają 
prace na etapie koncepcji zagospodarowania ul. Towarowej. Na ul. Towarowej 
powstanie węzeł przesiadkowy wraz z punktem obsługi podróżnych. W związku  
z powyższym do czasu przebudowy ul. Towarowej wraz z wybudowaniem nowego 
oświetlenia proszę o zwrócenie się do PKP PLK, aby nie zostało zlikwidowane 
oświetlenie ul. Towarowej i podpisane z PKP odpowiedniego porozumienia, umowy. 
Ul. Towarowa ma duże znaczenie dla mieszkańców Leszna i nie tylko, gdyż  
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ul. Towarową jest aktualnie jedyna możliwość dojazdu na dworzec PKS w związku 
z czym zachowanie oświetlenia ul. Towarowej jest niezbędne. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuje bardzo. Kolejna interpelacja 
– Pani Radna Stefania Ratajczak  – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 30 do 
niniejszego protokółu. 

Pani Radna Ratajczak –  Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Składam 
interpelację dotyczącą przystąpienia naszego miasta do akcji prowadzonej przez 
Lasy Państwowe – akcja „1 dziecko – 1 drzewo”. Zasadzeniem drzewa upamiętnia 
się narodziny córki lub syna. Lasy Państwowe dają sadzonki, samorząd wyznacza 
tereny lub teren. Drzewo może być opatrzone tabliczka i imieniem i nazwiskiem 
dziecka. Perspektywa odwiedzenia własnego drzewa, posadzonego rękami 
rodziców oraz dorastanie wraz z nim  będzie w przyszłości dla dzieci wyjątkowym 
przeżyciem, ale również tym, że każde dziecko przyczyni się do neutralizacji 
zanieczyszczeń atmosferycznych. Tego typu akcje są już prowadzone  
z powodzeniem w innych miastach Polski, np. Kalisz, Katowice. Dodam, że to 
wszystko były, proszę Państwa bez środków finansowych, jeżeli chodzi o miasto. 
Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Kolejna interpelacja. 
Proszę bardzo Pana Krystiana Maćkowiaka o odczytanie swojej interpelacji. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Mam 3 interpelacje. Rozpocznę od najdłuższej – Jest na piśmie  
i stanowi Załącznik Nr 31 do niniejszego protokółu. Wnoszę interpelację  
w sprawie naprawy dziur powstałych na ul. Irlandzkiej od skrzyżowania  
z ul. Portugalską. Nawierzchnia wykonana jest z kory asfaltowej i była co roku  
w okolicach miesiąca sierpnia uzupełniana grysem, co gwarantowało jej trwałość w 
okresie zimowym. W tym roku uzupełnień nie dokonano, a dodatkowo nawierzchnia 
jest znacznie uszkodzona po awarii wodociągowej. Druga interpelacja dotyczy 
również ul. Irlandzkiej – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 32 do niniejszego 
protokółu. W sprawie przycięcia gałęzi drzew zasłaniających lampy wzdłuż tej 
ulicy. I trzecia – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 33 do niniejszego 
protokółu. W sprawie naprawy oświetlenia na przejściu dla pieszych na Rondzie 
Roszarnia, wjazd w ul. Estkowskiego. Lampy na tym przejściu nie świecą od kilku 
miesięcy. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Kolejna interpelacja. 
Proszę bardzo Pana Radnego Mariusza Nowackiego o odczytanie swojej 
interpelacji – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 34 do niniejszego protokółu. 

Pan Radny Nowacki – Panie Przewodniczący! Szanowna Rado! Z badań 
przeprowadzonych wśród uczniów leszczyńskich szkół w 2019 roku wynika, że 
zdecydowana większość uczniów ma już za sobą inicjacje alkoholową. Piwo jest 
najbardziej popularnym napojem alkoholowym wśród badanej grupy młodzieży. 
Blisko 1/3 badanych po raz pierwszy piła piwo w wieku 13 lat. Pierwsze spożycie 
wódki przypada na okres 14-15 lat. Zwracam się z zapytaniem, jakie obecnie na 
terenie miasta Leszna prowadzone są programy oraz działania w ramach 
profilaktyki uzależnień ze szczególnym uwzględnieniem młodzieży w wieku 
 13-19 lat. Uważam, że warte uwagi są programy profilaktyczne takie jak,  
np. prowadzony przez Rymcerzy, czyli raperów Bęsia i DJ Yonasa „Nie zmarnuj 
swojego życia”. Podczas spotkania z młodzieżą raperzy dzielą się swoim 
doświadczeniem życiowym oraz walką z nałogami. Przekazują treści profilaktyczne 
i pozytywny komunikat bez zadęcia i patosu również w swoich  
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hip-hopowych utworach. Ostatnio Rymcerze ze swoim programem gościli  
w Lesznie oraz w okolicznych gminach. Program jest pozytywnie oceniany przez 
pedagogów i dobrze odbierany przez młodzież. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo Panu Radnemu.  
I ostatnia już interpelacja. Proszę bardzo Pan Radny Tomasz Mikołajczak – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 35 do niniejszego protokółu. 

Pan Radny Mikołajczak – Szanowni Państwo! Jak co roku wraz  
z rozpoczęciem sezonu grzewczego mieszkańcy Leszna zgłaszają problem 
zanieczyszczenia powietrza w wyniku niskiej emisji, w szczególności przez spalanie 
w przydomowych kotłowniach śmieci i paliw niespełniających norm jakościowych. 
W znacznym stopniu problem dotyczy dzielnic z zabudową jednorodzinną  
tj. Zatorza, Zaborowa i Gronowa. W związku z powyższym w celu ograniczenia tego 
zjawiska proponuję wydzielenie w strukturach leszczyńskiej straży miejskiej 
specjalistycznej formacji zajmującej się tylko i wyłącznie zadaniami związanymi  
z ochroną środowiska tzw. eko patrolu straży miejskiej. Eko patrol w sezonie 
grzewczym mógłby zajmować się głównie kontrolą kotłów grzewczych. Poza tym 
okresem może wykonywać wszystkie inne zadania z zakresu ochrony środowiska 
takie, jak kultura właściwego postepowania z odpadami w tym pod kątem lokalizacji 
nielegalnych wysypisk śmieci, kontrola legalności wycinki drzew, zadania  
w zakresie ochrony zwierząt i wszelkie inne zagadnienia związane ze środowiskiem, 
w którym żyjemy. Eko patrol, jako wydzielona formacja nie byłby angażowany  
w pozostałe zadania straży miejskiej, co pozwoliłoby na wykonywanie dużo 
większych ilości kontroli niż obecnie. W celu poprawy skuteczności formacja 
mogłaby zostać wyposażona w specjalistyczny sprzęt np. mobilne laboratoria, 
drony do analizy wyziewów z komina itp. Funkcjonariusze eko patrolu mieliby czas 
na kontrolę gospodarstw domowych, które mimo deklaracji segregowania odpadów 
nie wyrzucają tworzyw sztucznych. Ponadto sama świadomość funkcjonowała 
takiej formacji mogłaby zadziałać prewencyjnie na wielu obecnych kopciuchów. 
Warto wspomnieć, że podobne formacje funkcjonują obecnie w wielu polskich 
miastach. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką 
Radę, że odpowiedzi zostaną udzielone w ustawowym terminie 14-dniowym. 

 
 

Pkt 6. Wolne głosy i wnioski. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Chciałbym jednak podkreślić, że tu 
również obowiązuje rozporządzenie Parlamentu Europejskiego i Rady tzw. RODO. 
Proszę o zgłoszenia do pkt-u 6. Proszę bardzo. 

Mieszkaniec 1 – Panie Przewodniczący! Szanowni Radni! Jestem 
Prezesem stowarzyszenia „Zaborowianie”. Mam zaszczyt zaprosić Państwa na 
otwarcie stowarzyszenia dnia 23 listopada. Po trudnościach administracyjnych  
i kadrowych wreszcie jako tako ruszyliśmy z kopyta. To myślę, że dzięki właśnie tym 
turom – herbu Zaborowa, także te byki (…) roboty. Dryga taka sprawa, mówiąc  
o tych bykach, tym herbie proponuję, żeby został uwieczniony wreszcie ten herb na 
terenie Zaborowa na budynku szkoły w Rynku, które będzie 100-lecie tego budynku, 
tej szkoły. Myślę, że ten mural by się przyczynił i pokazał, że Zaborowo jako tako  
w Lesznie, ale istnieje. Szanowni Państwo! Mówiliście tutaj o problemie 
alkoholowym. Problem alkoholowy można rozwiązać także przez wyeliminowanie 
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alkoholi stacji paliw. Jadać na dwóch gazach zawsze można jeden gaz wyłączyć, 
drugi zmniejszyć, ale ograniczyć  trzeba. Tak, jak tutaj Radni mówili młodzież ma 
dostęp do wszystkiego więc ograniczajmy to na stacjach paliw i tankują nie tylko 
paliwo. To bym miał już wszystko. Zapraszam serdecznie na 23 listopada na  
ul. Czarnoleską, wjazd z ul. Spacerowej, brama będzie otwarta. Zapraszam 
wszystkich Radnych i tych, którzy będą mieli chęć nas odwiedzić. Do zobaczenia  
w Zaborowie. Godzina zobaczymy, będzie chyba 16 albo wcześniej, to będzie już 
podane w komunikacie. Myślę, że jakiś afisz znajdzie się tutaj w prezydium Rady  
i zapraszam wszystkich bardzo serdecznie. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Dziękuję za 
aktywność. W takim razie do zobaczenia 23 o godzinie prawdopodobnie 16. Pani 
Adriana Machowiak ma głos. 

Pani Radna Machowiak – Tak, ja w imieniu mieszkańców Grzybowa. 
Szanowni Państwo! Panie Przewodniczący! Ostatnio namalowane są pasy na 
Rondzie Grzybowo i ul. Kameruńskiej i jest to znak poziomy. Nie ma niestety znaku 
pionowego, który jest informacją dla kierowców, że jest tam przejście dla pieszych. 
Ja wiem, że to jest świeże, inwestycja zakończona i wymalowane, ale nie wiem, czy 
to jest zgodne z prawem, że nie ma tego równolegle. Jest to dość ruchliwa ulica, 
ulica na kierunek Gostyń i chciałabym się dowiedzieć, czy będzie uzupełnione  
o znak pionowy, jeśli tak, to kiedy i chciałabym, żeby ta informacja do mnie trafiła  
z Biura Rady, bo myślę, że tutaj dzisiaj nikt mi nie odpowie na to pytanie. I jeszcze 
w ciągu 14 dni ponieważ uważam, że to jest bardzo poważna sprawa. Przede 
wszystkim chodzi o bezpieczeństwo pieszych. I drugie pytanie mam, w czerwcu lub 
na lipcowej sesji prosiliśmy Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  
o zorganizowanie dla wszystkich radnych komisji odnośnie rekrutacji w szkołach. 
No mamy listopad prawie, nadal nie wiemy, nie znamy podsumowania jak ta 
rekrutacja się odbyła i bardzo proszę, żeby tak komisja się jednak w najbliższym 
czasie była zorganizowana. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Jeśli – jestem przekonany, znając Pana 
Przewodniczącego – coś deklarował, to zrealizuje. Wydaje się, że temat jest też na 
tyle poważny, że możemy być rzeczywiście, może to być w trybie otwartym. Jest 
coraz ciaśniej w kalendarzu, ale pewnie podołamy tej deklaracji, która jest przed 
nami. W międzyczasie zgłosiła się Pani Radna Aleksandra Petrus-Schmidt, proszę  
Bardzo. 

Pani Radna Petrus-Schmidt – Szanowni Państwo! W związku z tym, iż 
funkcjonuje program Dostępność Plus – są to środku przeznaczona na 
dostosowanie różnych obiektów dla osób niepełnosprawnych. Zwracam się z takim 
apelem, prośbą, wnioskiem o to, żeby przeprowadzić inwentaryzację potrzeb w tym 
zakresie jeżeli chodzi zarówno o budynku Urzędu Miasta, jak i inne budynki 
publiczne w tym również szkoły i przedszkola, zwłaszcza właśnie placówki 
oświatowe, czy one wszystkie są dostępne, czy osoby niepełnosprawne mogą 
dojść, bo być może mamy jedyną szansę pozyskać środki na ten cel i doprowadzić 
do tego, że te obiekty oświatowe oraz obiekty publiczne będą dostępne dla takich 
osób. Do mnie zgłosiła się grupa mieszkańców prosząc o umieszczenie podjazdu 
w Przedszkolu nr 3. Tam kiedyś taki podjazd był, w momencie przebudowy schodów 
został usunięty, natomiast być może dałoby się tego typu problemy rozwiązać 
właśnie z tych środków, dlatego bardzo proszę o zainteresowanie tym tematem 
odpowiednie jednostki w Urzędzie Miasta Leszna. 
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Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. I teraz wywołany już 
przeze mnie wcześniej przedsiębiorca. 

Mieszkaniec 2 – Dzień dobry! Panie Prezydencie! Szanowna Rado! Już tak 
przychodzę od 2017 roku prosić o zapłatę za Aleję Gwiazd Żużla, która jest 
używana bez żadnych poprawek, bez niczego. Wyrządzono też parę szkód, 
wpuszczaniem dużych dźwigów, połamano odwodnienie, ale na całe szczęście 
rozwiązano ze mną umowę i nie muszę za nic odpowiadać, chociaż ten fundament 
gdyby był zrobiony tak, jak mówił projekt, to dawno by się cały wyrwał. Z mojej 
inicjatywy przegłębiłem go prawie do metra i dźwigi mogą jeździć. Pękło po prostu 
korytko, które powinno unieść 40 ton i musiało mieć jakąś wadę fabryczną. Próbuję 
umówić się do Pana Prezydenta Miasta Leszna na spotkanie, jestem zbywany, 
terminy są wyznaczane za miesiąc, potem są odwoływane także na dzień dzisiejszy 
mój zakład, który pracował 25 lat, z którego inicjatywy powstało technikum drogowe 
w Lesznie. Były dwa roczniki, obydwa miały u mnie praktyki. Na dzień dzisiejszy od 
miesiąca jestem wolnym człowiekiem, nie mam ludzi, nie muszę się martwić skąd 
brać na paliwo, jak to wszystko uciągnąć. Może za rok, dwa wrócę z powrotem do 
zawodu dlatego, że wypracowałem sobie pozycję na rynku, czasami firmy dzwonią, 
dopytują, muszę odmawiać, a mimo to posiadam wszelkie maszyny, 
doświadczenie, ale po tej krzywdzie wyrządzonej przez Miasto Leszno nie płacąc 
mi za Aleję Gwiazd Żużla nie potrafię dalej tego ciągnąć, dalej się pogrążać. 
Zrobiono pseudo restrukturyzację mojego zakładu, to ja myślę, że żaden film dość 
drastyczny takich scen nie opisuje, jakie kłamstwa mogą iść w sądach w Polsce  
i na tematy polityczne nie będę wchodził. Także chciałbym nie wiem, czy przez 
Radę Miasta żeby może stworzyć spotkanie z panem Prezydentem. Ja zabiegałem 
ażeby mogło się odbyć takie spotkanie, czy debata jakaś taka, bo ja myślę, że to 
jest jakieś takie przyszłościowe. Ja nie zostałem oszukany na wnuczka, tylko na 
zamówienie publiczne, które jawnie określa kiedy trzeba zakończyć roboty, kto je 
odbiera, na jakich warunkach, a nie wymyślanie przez Pana byłego inspektora B, 
że to zrobiono, to do poprawki, to zgodne, to niezgodne, ale nie wiadomo z czym.  
I takie naplucie po to, żeby nie zapłacić, zniszczy firmę, to chciałbym żeby nigdy 
więcej w mieście Lesznie się takie coś nie powtórzyło. Dziękuję Państwu. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze kolejne 
zgłoszenia? Tak, Pani Radna Barbara Mroczkowska. 

Pani Radna Mroczkowska – Panie Przewodniczący! Od 2 lat na naszych 
sesjach przychodzi mój przedmówca. Ja mam takie pytanie, od dwóch lat słyszymy 
te same słowa, ten sam żal. Czy my, 23 radnych siedzących na tej sali nic nie mamy 
do powiedzenia? Nic nie możemy pomóc temu człowiekowi? Jest to mieszkaniec 
naszego miasta. Jest to przedsiębiorca, który przez wielu był chwalony i ma jakieś 
tam rekomendacje. Po prostu niekomfortowo się czujemy, że to już drugi rok ten 
pan jest na spotkaniach i to samo mówi. Czy my nie możemy zakończyć tego  
i znaleźć jakiegoś rozwiązania? 

Pan Przewodniczący Malepszy – Jest to sprawa organu wykonawczego. 
Być może możemy porozmawiać, może na spotkaniu szefów klubów z Panem 
Prezydentem. Pan Prezydent Łukasz Borowiak jest zawsze otwarty. Temat 
niewątpliwie jest trudny. Przyznam, że też tak odczuwam i trzeba go chyba 
rozstrzygnąć, aczkolwiek w trybie też tym prawnym on w zasadzie jest 
rozstrzygnięty, ale może spróbujemy w takim razie, bo jestem przekonany, że 
również Panu Prezydentowi, urzędowi ta sprawa ciąży, nie jest komfortową.  
W takim razie może tak, chociaż to jest taki punkt, w którym właściwie dyskusji nie 
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ma, ale trochę wywołany nie wprost. Próbuję zareagować, ale również nie tylko 
słowem, może spróbujemy. Czy jeszcze w tym punkcie zgłoszenia? Nie ma. 
 

 
Pkt 7. Zakończenie. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – W takim razie bardzo dziękuję za 

aktywność. Zamykam obrady XV Sesji Rady Miejskiej Leszna. Prawdopodobnie 
kolejna sesja 21 listopada, w międzyczasie sporo spotkańRadnych. 

 
 
 

        Protokołował:                                                  Przewodniczący obrad: 

      Szymon Hebisz                                                      Przewodniczący 
                                                                                Rady Miejskiej Leszna 

 

                     Tomasz Malepszy 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



36 
 

 

Wyniki głosowania jawnego przeprowadzonego podczas XV Sesji Rady Miejskiej 
Leszna w dniu 24 października 2019 roku – Są na piśmie i stanowią Załącznik  
Nr 36 do niniejszego protokołu. 
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